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K
olkav }e bide buxetot na op-

{tinata za slednata godina?

- Vo 2008 godina }e imame ne{-

to pogolem buxet otkolku ovaa. Toj

}e iznesuva okolu 325 milioni

denari, a minatiot be{e 316 mi-

lioni. Pritoa vo ovaa suma ne se vklu~e-

ni transferite za platite vo obrazovani-

eto, koi }e gi dobivame zatoa {to vlegu-

vame vo vtorata faza od decentralizaci-

jata. Ne sakavme da go predimenzionirame

buxetot, bidej}i prethodnata godina ne-

ma{e mnogu investicii. Pravevme mnogu

podgotovki i se nadevame deka 2008 godi-

na }e bide najdobra za op{tinata, spored

investiciite i prilivot na pari. I ovaa

godina otplatuvame zaostanat dolg od oko-

lu 30 do 40 milioni denari napraven od

prethodniot gradona~alnik Bor~e Stefa-

novski. Vkupniot nasleden dolg be{e dva

milioni evra.

- Mo`no li e vo slednata godina da

o~ekuvame op{tinata Gazi Baba ce-

losno da se is~isti od dolgovi?

- Da, sigurno. Vsu{nost, smetame deka

toa }e se slu~i u{te na samiot po~etok na

godinata.

- Koi se glavnite proekti vo in-

frastrukturata {to mo`eme da gi

o~ekuvame?

- Prvo, mislime deka sigurno }e se za-

vr{i glavniot vod na fekalnata kanali-

zacija od Vardar do Inxikovo. Toj proekt

go vodi javnoto pretpriatie "Vodovod i

kanalizacija". Godinava se zavr{i naj-

te{kiot del od rabotata, na mestata kade

{to treba{e da se kopa najdlaboko i kade

{to izleguvaa najvisokite podzemni vodi.

Od dr`avniot buxet obezbedivme eden mi-

lion evra i tie }e mu gi prefrlime na

"Vodovod". Samoto pretprijatie }e vlo`i

u{te tolku i se nadevame deka so tie pa-

ri }e bide napraven ovoj krak. So toa }e

se spasime od eden mnogu golem ekolo{ki

problem, bidej}i ovaa fekalna kanaliza-

cija e slepa, a vo pogornite delovi na nea

se priklu~eni golem broj doma}instva.

Seto toa se izleva vo Inxikovo. ]e bide-

me podgotveni za sekundarnata mre`a, no

}e napravime kampawa me|u naselenieto

od Inxikovo, Singeli} i Stajkovci deka i

toa }e treba da u~estvuva vo finansira-

weto. Vtoriot proekt e za fekalna kana-

lizacija od Trubarevo preku Skopsko Po-

le i Jurumleri do Kolonija Idrizovo i

potoa preku zatvorot Idrizovo do Vardar.

Proektot e vo zavr{na faza i se nadeva-

me deka vo vtoriot del od 2008 godina }e

obezbedime golem procent od parite {to

se potrebni za toj da se sprovede, pa spo-

red na{ite planovi, izgradbata treba da

po~ne na po~etokot od 2009 godina.

- [to e so vodosnabduvaweto?

- Na toj plan ovaa godina gi re{ivme

problemite vo Bula~ani i Ra{tak, se ra-

boti vo Stra~inci, zna~i }e ostanat mali

delovi od naselenite mesta koi {to }e

treba da se obezbedat so vodosnabduvawe.

Toa e potrebno vo Trubarevo zad prugata.

Zna~ajna e vodovodnata i kanalizaciska-

ta mre`a vo naselbata Kamnik, no gra|a-

nite treba da po~nat so legalizacija na

objektite.Detalniot urbanisti~ki plan e

donesen, no procentot na legalizirani

objekti e odvaj pet otsto.

- Kolku }e se raboti na ulicite i na

pati{tata?

- Planirame da se asfaltiraat golem

del od ulicite vo naselenite mesta, no i

da se povrzat dve mesta, Brwarci i Staj-

kovci so nov pat. Sekako, }e se raboti i

na trotoarite vo urbaniot i vo ruralniot

del, i toa vo Cre{evo, Singeli}, Stajkov-

ci, ^ento, Avtokomanda i @elezara. O~e-

kuvame gradot da izgradi trotoari na naj-

prometnite delovi od ulicite {to se vo

negova nadle`nost, kako Blagoja Stevkov-

ski i Maxari. Se planira i nov plo{tad i

park Gazi Baba, koj }e bide lociran me|u

gradinkata i voenata kula vo Avtokoman-

da.

- Kade mo`e da se o~ekuvaat pove}e

aktivnosti, vo urbaniot ili vo rural-

niot del na op{tinata?

- Nie i vo urbaniot del imame golemi

problemi. Naselbite se stari po 40 do 50

godini, taka {to infrastrukturata i vo

Maxari, i vo Triangla, i vo ^ento, i vo

Keramidnica, pa i vo Avtokomanda e ka-

tastrofalna. Podobra e vo @elezara i vo

Hipodrom. Zatoa }e bidat potrebni poded-

nakvi investicii vo dvata dela, no osobe-

no na mestata kade {to ima golemi kon-

centracii na naselenie.

- Kolku se gradi vo op{tinata Gazi

Baba i kako o~ekuvate da prodol`i

toj trend?

- Centarot na Skopje e poatraktiven za

gradba, no i Gazi Baba ima svoi prednos-

ti. Pred se, taa e nadvor od centralnoto

podra~je, no na glavniot pat kon Kumano-

vo i kon Veles. Mnogu malku se gradat ko-

lektivni stanbeni zgradi, no slednata go-

dina planirame da se izgradat stanbeni

kompleksi vo @elezara. Pri kraj e re{a-

vaweto na imotno-pravnite problemi. Za

prvpat po 20 godini }e se napravi i nov

detalen urbanisti~ki plan za Avtokoman-

da, koj }e ovozmo`i `itelite da mo`at da

pravat dogradbi i nadgradbi na zgradite.

Vo po~etokot na slednata godina }e go do-

neseme i detalniot plan za stanbenata na-

selba Hipodrom 2, vo koja }e `iveat oko-

lu 5.000 lu|e. So toa }e se ovozmo`i da se

privle~at investitori i da se gradi pove-

}e. Se planiraat i novi zgradi vo stu-

dentskiot dom "Stiv Naumov", so {to toj

bi dobil vo svojata organiziranost i ure-

denost. Op{tinata e vklu~ena vo toa pre-

ku izrabotka na detalni urbanisti~ki

planovi.

- Kako o~ekuvate da prodol`i iz-

gradbata na stopanskite objekti?

- Slednata godina }e go doneseme detal-

niot urbanisti~ki plan za Stara Klanica,

odnosno potegot od salonot na "Mercedes"

pa se do semaforite kaj "Slavija". Toj

prostor e dosta atraktiven i e blisku do

centarot. Isto taka planirame da go urba-

nizirame delot okolu obikolnicata, za

koj smetame deka }e bide mnogu privle~na

industriska zona. I kaj Trubarevo se

predviduva zona za industrija, preku pre-

namena na zemjodelskoto zemji{te {to e

vo blizina na avtopatot.

- Tradicionalno op{tinata Gazi

Baba ima golema sorabotka so golemi-

te firmi na nejzinoto podra~je. Kako

Slednata godina }e bide
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taa }e se razviva vo idnina?

- Imame dobra sorabotka so firmite,

osobeno so golemite kompanii. Tie mnogu

pridonesuvaat vo razvojot na op{tinata,

osobeno "Skopski saem" so nekolku milio-

ni denari, "Makstil" so ureduvaweto na

parkovi, pateki i drugo, "Pivara Skopje"

so izrabotka na pateka od 2.000 kvadrat-

ni metri, a i "Alkaloid" ni pomaga vo ne-

koi delovi.

- [to se predvidva za razvojot na

sportot?

Gazi Baba e najsportskata op{tina vo

Makedonija, zatoa {to vo na{iot op{tin-

ski sojuz ~lenuvaat najgolemite fudbal-

ski klubovi. Vo re~isi site naseleni mes-

ta imame fudbalski klubovi osven vo tri,

a se nadevame deka slednata godina }e

profunkcioniraat i tie. Prethodno gi os-

posobuvame igrali{tata. Isto taka, }e iz-

gradime tri do ~etiri igrali{ta za mal

fudbal, vo Triangla, Maxari, Jurumleri i

vo Inxikovo. Uspeavme prvata sportska

sala od proektot na Agencijata za mladi i

sport da bide po~nata vo Gazi Baba, se na-

devame deka i prva }e bide zavr{ena.

Planirame da go urbanizirame sportskiot

centar Gazi Baba vo podno`jeto na park-

{umata, kade {to e igrali{teto na fud-

balskite klubovi Metalurg i Skopje, tamu

da se napravi sportski kompleks so bazen

i so hotel. O~ekuvame slednata godina tie

da u~estvuvaat vo izgradbata na plo{ta-

dot i na parkot vo Avtokomanda. Osven na

ovoj na~in, imame sorabotka i so toa {to

im pra}ame lu|e za vrabotuvawe, od spi-

socite {to gi pravime koga gra|anite do-

aa|aat i baraat rabota kaj nas. Kako i se-

koja godina, }e organizirame natprevari

vo mal fudbal, ko{arka i vo drugi spor-

tovi, a i ponatamu }e sorabotuvame so

u~ili{niot sportski sojuz.

- Vo kakva sostojba se u~ili{tata i

{to se predviduva za niv?

- U~ili{nite objekti gi nasledivme vo

mnogu lo{a sostojba. Godinava se napra-

vija sanitarni jazli vo nekolku u~ili{-

ta, vo "Naum Naumovski Bor~e", "Vera Jo-

ci}", "25 Maj", potoa izgradivme dve novi

u~ilnici vo Dane Krap~ev. Mislam deka

vo 2008 godina }e se popravat site sani-

tarni jazli, kako i podovite i prozorcite

vo nekoi u~ili{ta. Vlegovme vo proektot

na Vladata za izgradba na novi tri osnov-

ni u~ili{ta preku javno-privatno par-

tnerstvo - "Gligor Prli~ev", "Krste Mi-

sirkov" i "Vera Joci}". Dve u~ili{ni

zgradi, "Naum Naumovski Bor~e" i "Vera

Joci}" }e se priklu~at na parno.

- Nasledivte i nekolku kulturni ob-

jekti. [to se slu~uva so niv?

- Tie ni bea otstapeni od gradot Skopje,

no po nepovolni uslovi. Otstapeni se za

deset godini i mo`at da se koristat samo

za kulturata, bez dopolnitelni dejnosti.

Mnogu se ruinirani i se potrebni golemi

pari za da se stavat vo funkcija. So novi-

ot detalen urbanisti~ki plan za Avtoko-

manda, }e ja zgolemime marki~kata za kul-

turniot dom i se nadevame deka }e najde-

me investitori za nego. Isto taka, ako

gradot go zgolemi periodot za izdavawe

na 20 godini, }e mo`eme da barame inves-

titori i za drugite. 

- Kako }e se razviva ekologijata?

- Ima nekolku proekti {to se inplemen-

tiraat. Toa se planot i programata za up-

ravuvawe so otpad, studijata za upravuva-

we so biorazgradliv otpad i "Dendro-

park" - u~ilnicata vo priroda. Ekolo{ka-

ta sostojba osobeno }e se podobri so po~e-

tokot na rabotata na javnoto pretprijatie

"Gazi Baba", koe organizirano }e sobira

cvrst otpad, smet i }e ~isti javni povr-

{ini, septi~ki jami i sli~no. Najva`no e

{to postojano }e go sledime zagaduvaweto

na `ivotnata sredina i }e prezemame so-

odvetni merki protiv zagaduva~ite. Se

planira i po{umuvawe . Nie sme op{tina

so najrazviena industrija, a so toa i mo`-

nite zagaduva~i se najmnogu kaj nas. Zatoa

morame da obrneme pogolemo vnimanie na

ekologijata.

- Dali mo`e da se o~ekuva izgradba

na op{tinska zgrada?

- Mislam deka }e mo`e da se o~ekuva.

Mo`eme da gi po~neme aktivnostite sled-

nata godina. Imame marki~ka za op{tin-

ska zgrada tokmu na mestoto na sega{nite

baraki, no gi ispituvame imotno-pravni-

te odnosi. Potoa }e bide polesno, zatoa

{to ve}e ima investitori {to se intere-

siraat. Spored mene, najdobro e op{tina-

ta da se nao|a kaj detskata gradinka vo Av-

tokomanda, od kade {to bi imalo pogled

na noviot plo{tad i park {to }e go izgra-

dime.

najberi}etna za op{tinata
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Na teritorijata na op{tina Gazi

Baba is~isteni se kanalite od vegeta-

cijata. Ova e akcija na vladata na R.M.

a ja sproveduvaa Centarot za upravu-

vawe so krizi, Direkcijata za za{tita

i spasuvawe i Vodostopanstvo Vardar

koe gi izveduva{e rabotite. Kanalite

se ~istea ra~no od trevite, trskata i

sitnite grmu{ki. Na podra~jeto na op-

{tinata is~isteni se dvata najgolemi

i najkriti~ni kanali, Idrizovskiot i

del od Inxikovskiot kanal. Ovie ka-

nali prethodnata godina bea ~isteni

ma{inski od zaradi dolgogodi{noto

nivno neodr`uvawe. Istite pri do`-

dovi se najkriti~ni poradi pojavata

na podzemni vodi. So ~isteweto na ka-

nalite se zgolemi proto~nosta a so toa

i mo`nosta za poplavi e drasti~no na-

malena. Komunalnata inspekcija na

op{tina Gazi Baba apelira gra|anite

da ne frlaat {ut i otpad vo kanalite

a vo naselenite mesta, pred dvorovite,

kanalite sami da gi is~istat.

Uspe{no sprovedena esenskata deratizacija
Op{tina Gazi Baba ja spovede esenskata deratizacija na {ahtite na svoe-

to podra~je. Cel na deratizacijata e uni{tuvawe na glodarite (gluvcite) a so

istata bea ofateni okolu 2000 {ahti. Po prefrlaweto na nadle`nostite od

Grad Skopje na op{tinite, op{tina Gazi Baba redovo vr{i deratizacija dva pa-

ti vo godinata. Deratizacijata se izvr{i so preparatot "Brodilon" a rabotite

gi izveduva Zavodot za zdravstvena za{tita na Grad Skopje vo sorabotka so J.P.

"Vodovod i Kanalizacija".

Generalno  ~istewe na  op{tinata
Op{tina Gazi Baba vo sorabotka so J.P. "Komunalna Higiena" i J.P. "Parkovi i

Zelenilo" ja sprovedoa akcijata za po~ista op{tina. Akcijata vklu~uva{e Gene-

ralno ~istewe na divi deponii, otstranuvawe na o{tetenite i prevrtenite kontej-

neri, generalno ~istewe na ulicite i bankinite i postavuvawe na namenski kon-

tejneri za otsranuvawe na stari i neupotrebni predmeti od doma}instvata. Vo per-

iod od 20 dena ~isteweto na sekoja urbana zaednica se odviva{e spored odnapred

opredeleni datumi vo sorabotka so `itelite. Po proletnoto ~istewe ova e vtora

akcija za po~ista op{tina Gazi Baba. Od 2008 godina ovaa praktika se planira da

ima zgolemena dinamika so {to bi se podobrila higienata na celata teritorija na

op{tinata.



Op{tina Gazi Baba vo sorabotka

zdru`enieto na studenti na {umarski-

ot fakultat-DREN, Regionalniot eko-

lo{ki centar, [umarskiot fakultet i

Fakultetot za zemjodelski nauki i hra-

na go sproveduvaat proektot "DENDRO-

PARK - U^ILNICA VO PRIRODA". Den-

droparkot e vo ramkite na [umarskiot

fakultet i Fakultetot na za zemjodel-

ski nauki i hrana vo Avtokomanda za-

po~nal da se formira vo 1947 godina.

Toj pretstavuva `iva zabirka na drvja

i grmu{ki od celit svet a vo momentov

ima okolu 230 vidovi. Smesteni na tol-

ku mal prostor, brojnite vidovi davaat

pravo da bide nare~en planetarna ur-

bana {uma koja ne postoi na drugo mes-

to. Op{tina Gazi Baba isklu~itelno se

gordee {to na svojata teritorija ima

vakvi prirodni bogatstva i tokmu zatoa

so zadovolstvo pristapi kon paretner-

sko u~estvo vo proektot "Dendropark-

u~ilnica vo priroda" reliziran od

Zdru`enieto na studenti na [umarski

fakultet "DREN", a finansiran od Re-

gionalniot ekolo{ki centar REC, i po-

dr{ka od Op{tina Gazi Baba, [umar-

ski fakultet i Zemjodelski fakultet.

Vo ramkite na proektot studentite od

"Dren" postavuvaat 230 metalni posta-

menti so karakteristikite na vidovite

na rastenija i toa so nau~no i narodno

ime, areal, ekologija, specifi~nosti i

zna~ewe. Se izvedoa i akcii za razu-

bavvuvawe na dendroparkot pri {to se

napravi i alpinetum so vodena povr-

{ina i kameni `ardiweri koi go krei-

raa samite studenti. Op{tina Gazi BA-

ba za Dendroparkot donira{e 15 tip-

ski korpi za otpadoci i 4 klupi za po-

~inka na posetitelite na dendropar-

kot. Zna~ajna e da se napomene i viso-

kata ocena za proektot od strana na

Danskata delegacija, koi se zapoznaa

so drvnite vidovi koi se specifi~ni i

endemski kaj nas i na Balkanskiot po-

luostrov. Vo ramkite na proektot }e se

odr`at i edukativni predavawa na

u~enicite vo osnovnite u~ili{ta vo

Op{tina Gazi Baba za zna~eweto na

dendroparkot za na{ata `ivotna sre-

dina kako i negovata neprocenliva

vrednost vo pogled na negovite op{to-

korisni funkcii. Krajna cel e da se

razubavi no i afirmira Dendroparkot

koj kako svoevidna specifi~nost treba

da bide redovno svrtili{te kako na

lokalnoto naselenie taka i turistite

koi go posetuvaat Gradot Skopje i Op-

{tina Gazi Baba.
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So cel za{tita i za~uvuvawe na karakteristi~niot pejsa` Gazi Baba, op{ti-

nata postavi 5 informativni tabli. Na tablite stojat znaci za zabraneto vlegu-

vawe so vozila, zabraneto palewe ogan i zabraneto frlawe na {ut i otpad. Tab-

lite se postaveni na site vlezovi vo park {umata. Ovaa sleduva po nekolkute in-

tervecii na komunalnata inspekcija za naru{uvawe `ivotnata sredina vo park

{umata. So ovaa akcija se nadevame deka vo idnina }e se namali brojot na {tet-

ni dejanija so cel za~uvuvawe na Karakteristi~niot pejsa` Gazi Baba.

Na ~ekor pred rizikot
Op{tina Gazi Baba vo sorabotka so SVR Skopje, Policiskata stanica vo Gazi

Baba i so poddr{ka na kancelarijata na OBSE vo Skopje zapo~nuvaat so predlog pro-

ekt "Na ~ekor pred rizikot". Celta na ovoj predlog proekt e namaluvawe na asoci-

jalnoto i devijantno odnesuvawe na mladata populacija, gradewe na doverba me|u

naselenieto i policijata, podigawe na svesta kaj mladite, utvrduvawe na zaedni~-

kite problemi kako i iznao|awe na~in za nivno re{avawe. Celna grupa }e bidat

u~enicite od srednite u~ili{ta locirani na podra~je na Op{tina Gazi Baba. Na

prvi~nata sredba i prezentacija pred direktorite na u~ili{ta proektot naide na

golema poddr{ka od site prisutni. Proektot se o~ekuva da se implementira na sa-

miot po~etok vo 2008 godina.
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K
olku naseleni mesta }e opslu-

`uva javnoto pretprijatie "Gazi

Baba"?

- Javnoto pretprijatie "Gazi Baba 2007"

e formirano da opslu`uva vkupno 15 na-

seleni mesta vo ruralniot del na op{ti-

nata, koi {to ne se opslu`uvaat od javno-

to pretprijatie "Komunalna higiena". Tie

se vo dva potega. Jugoisto~niot, od rampa-

ta vo Maxari kon Idrizovo, opfa}ajki gi

naselenite mesta: Ergele, Trubarevo, Ju-

rumleri, Goce Del~ev, Nova Kolonija, Id-

rizovo i Drma. Drugiot poteg e kon sever-

niot del, s. Singeli}, Stajkovci, Cre{e-

vo, Bula~ani, Smilkovci, Ra{tak, Brwar-

ci, Cre{evo, Stra~inci i Vini~e.

- Koi dejnosti }e gi izvr{uva toa?

- Registrirani sme da gi vr{ime dejnos-

tite {to se opfateni so Zakonot za komu-

nalni dejnosti i na{iot statut. Osnovni

se sobiraweto, transportiraweto i depo-

niraweto na cvrstiot i na te~niot otpad,

odr`uvaweto na strani~nite delovi na

ulicite i kanalite, uli~noto osvetluva-

we, ~isteweto na divite deponii i prev-

zemawe na del od privatnite vodovodi

{to gi ima vo severniot del vo Vini~e,

Cre{evo, Bula~ani i vo Ra{tak, koi {to

se vo sopstvenost na mesnite zaednici. Vo

na{iot domen spa|aat i drugi uslugi, no

kako pretprijatieto }e se razviva i }e se

opremuva, taka }e gi prezemame i niv.

- Kolku vraboteni i kakva oprema

}e ima?

- Se }e zavisi od na~inot na dejstvu-

vawe i od brojot na korisnicite. Sega

te~e prvata faza, odnosno sozdavawe

baza na podatoci za toa kolkav broj do-

ma}instva }e opslu`uvame. Vrz osnova

na taa evidencija }e mo`at da se napra-

vat ponatamo{nite presmetki za brojot

na vraboteni, vozila i druga oprema.

- Koga mo`e da se o~ekuva da po~-

ne da funkcionira pretprijatieto i

koi }e bidat prvite dejnosti?

- Prioritetni se dve dejnosti. Vo ni-

zinskiot del dobar del od vodosnabdu-

vaweto e re{en, a problem e smetot, no

vo severniot del iako ima privatni vo-

dovodi, tie se zastareni i nedoizgrade-

ni. Zna~i, }e se dejstvuva vo zavisnost

od prioritetite. Ne mo`eme da ka`eme

koga }e po~neme so rabota, no sakame toa

da se slu~i {to poskoro, ako mo`e u{te

vedna{ od po~etokot na godinata.

- Ima li barem pribli`ni pres-

metki za brojot na doma}instvata?

- Stanuva zbor za okolu osum do deset

iljadi semejstva, no to~niot broj ne mo-

`eme da go doznaeme, zatoa {to imame ni-

za problemi. Vo eden dvor mo`e da ima

dve ku}i i tri semejstva. Tuka }e nasta-

nat problemi so evidencijata. Sega vr-

{ime neposredno a`urirawe na spisoci-

te, vo sorabotka so mesnite zaednici.

- ]e bide li problem vo funkcio-

niraweto toa {to site ovie nasele-

ni mesta se rasporedeni na ogromen

prostor?

- Problem e tokmu toa {to ima dva po-

tega. Zatoa sedi{teto na pretprijatieto Ruralnite sredini 
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}e treba da bide na mesto od kade {to }e

mo`at da se opslu`uvaat i dvata kraka.

Tamu }e treba da bide upravnata zgrada

i gara`ite i objektite za vozilata i za

opremata. Ne mo`eme da se stacionira-

me vo eden del, a drugiot da go zanema-

rime. Isto taka, }e imame problemi i vo

severniot del, kade {to mestata se pla-

ninski, pa koga }e padne sneg vozilata

pote{ko }e se dvi`at. Vo mnogu mesta

ima tesni ulici, pa poradi toa }e mora-

me da najdeme najprifatlivi re{enija.

Taka, }e bidat potrebni specijalni i

mali vozila, no i da se formiraat so-

birni i pretovarni punktovi.

- Vo koi deponii }e se transporti-

ra smetot?

- Samo vo edna, a toa e javnata deponi-

ja "Drisla". Toa }e se vr{i od ekolo{ki

pri~ini. "Drisla" e javno pretprijatie

{to se finansira od deponiraniot smet,

a na{eto pretprijatie }e se finansira

od smetkite. Ako uspeeme da napravime

organiziran sistem da gi izvr{ime ra-

botite, no i da naplatime za toa, javno-

to pretprijatie }e bide uspe{no. Napo-

rot }e bide golem, }e go educirame nase-

lenieto za toa kako da upravuva so otpa-

dot, za da sobirame {to pomali koli~i-

ni, a sepak da bide ~isto.

- Podgotveni li se gra|anite da

pla}aat za ovie uslugi?

- Od dosega{nite anketi i razgovori

vo samite mesta zaklu~ivme deka i tie

se zgrozeni od sekojdnevnata slika, od-

nosno rasturawe na smetot po ulicite,

sozdavawe ve{ta~ki deponii. Imaat na-

de` vo javnoto pretprijatie. Tie se na-

fa}aat da pla}aat za toa, svesni se de-

ka }e moraat da platat.

- Dali o~ekuvate sorabotka so "Ko-

munalna higiena"?

- Javnoto komunalno pretprijatie na

gradot re~isi ne funkcionira, poradi

zastarenata oprema i vozila, kako i lo-

{ata organizacija. Tie nemaat kapaci-

tet da opslu`uvaat u{te pogolem broj na

gra|ani. Ako kaj niv se slu~i reorgani-

zacija i nov pristap, bi mo`elo da ima

i sorabotka.

Prvo mora da se napravi baza na
podatoci za site korisnici, za da mo`e
da se nabavi oprema, da se vrabotat lu|e
i javnoto pretprijatie da po~ne so rabota

DU[KO STOJANOVSKI, DIREKTOR NA JKP "GAZI BABA - 2007#

 }e dobijat po~ista okolina
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K
oi se materijali se koristeni za

da se napi{e monografijata na

op{tinata Gazi Baba?

Prvo moram da izrazam golema blago-

darnost do gradona~alnikot Koce Traja-

novski, koj izrazi `elba da se napi{e

monografija po povod 30 godini od pos-

toeweto na op{tinata Gazi Baba. Samiot

~in na pi{uvawe e dolg i podrazbira

sobirawe materijali, arhivski doku-

menti, stara literatura, sliki itn. Po-

golemiot del od dokumentacijata {to e

vnesena vo monografijata se avtenti~ni

arhivski dokumenti izdadeni od vreme-

to za koe {to se odnesuva tekstot i vo

konkreten slu~aj toa se starite turski

tefteri od istanbulskiot arhiv i vo koi

za prvpat se pomesteni podatoci za na-

selenite mesta vo op{tinata Gazi Baba,

so imiwata na `itelite, so {to se zani-

mavale, danocite i za celiot nivni `i-

vot. Site tie podatoci ne mo`at da se

stavat vo monografijata, no bi bile iz-

vonredni ako se pi{uvaat posebni knigi

za odredeni naseleni mesta. I podatoci-

te za podocne`niot period, kako bal-

kanskite vojni, dvete svetski vojni i po

NOV se isto taka potkrepeni so dokumen-

ti {to gi donesov od belgradskiot ar-

hiv. Se koristeni materijali i od Buga-

rija, a za periodot me|u dvete svetski

vojni ima{e dosta podatoci i vo arhivot

na Skopje.

- Kolkav period od razvojot na op-

{tinata opfa}a monografijata?

- Po~nuva od praistorijata. Poznato e

deka na podra~jeoto na dene{nata op-

{tina Gazi Baba imalo `ivot u{te 4.000

godini pred na{ata era. Taa e edna od

retkite teritorii kade {to se otkrieni

neolitski naseleni mesta so utvrdeni

gradbi, kako {to e Tumba Maxari. Tamu

pulsiral `ivotot i `iveelo naselenie

{to se zanimavalo pred sí so trgovija i

so zemjodelstvo. Za `al, se u{te vo nau-

kata ne e otkrieno koe e toa naselenie.

Tie naselbi ne bile utvrdeni so bedemi

i so yidini, zatoa {to vo toa vreme voe-

ni konflikti nemalo. Ovoj prostor pro-

dol`il da egzistira. Doa|a periodot na

anti~ka Makedonija i mestoto go naseli-

le prvo Pajoncite, pa anti~kite Make-

donci, koi {to se u{te `iveat ovde.

Mnogu va`en fakt e periodot na sredni-

ot vek, za koj {to za `al vo na{ata isto-

riografija e pi{uvano mnogu malku. To-

ga{ niz Gazi Baba minuvale mnogu va`ni

pati{ta od istok kon zapad i od sever

kon jug. Taa otsekoga{ bila mesto kade

{to se soedinuvale pati{tata. Toga{ na

ovie prostori po~nala da se {iri hris-

tijanskata religija, od Makedonija kon

Evropa. Zatoa ima mnogu mesta {to se vi-

kaat crkvi{ta ili manastiri{ta. Za

`al, ne znam od koi pri~ini tie ne se

dovolno prou~eni.

- Koi se klu~nite momenti vo raz-

vojot na podra~jeto na op{tinata?

- Prviot e sozdavaweto na Tumba Maxa-

ri, naselba stara 6.000 godini. Potoa

klu~en e periodot na formiraweto na

religiozni objekti. Vo starite napisi gi

nao|ame naselenite mesta Cre{evo, Ra{-

tak, Bula~ani, opi{ani na starosloven-

ski jazik. Tie se spomenuvaat u{te vo 11

vek. Osobeno golem razvoj op{tinata do-

`iveala po Prvata svetska vojna. Toga{

Za naselenite 
mesta vo Gazi Baba
postojat tolku mnogu
podatoci {to mo`at

da se napravat
posebni monografii
za sekoe od niv

Od praistoriska naselba 
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Skopje po~nalo da se {iri i na desnata

strana od Vardar, a ovoj prostor u{te od

toga{ imal tendencija na ekonomski raz-

voj. Gazi Baba e edna od prvite teritorii

{to se industrijalizirale. Tuka niknale

prvite stopanski objekti vo Skopje, za

{to pridonela mestopolo`bata. Gazi Ba-

ba e transferzala {to go povrzuva Skop-

je so isto~na, severna i ju`na Makedoni-

ja. Osven toa, tie se izgradile nastrana

od gradot za da ne go zagaduvaat. Imame

ko`ara, mesna industrija, klanici, ke-

rami~ka industrija, pivara i drugi ob-

jekti. I blizinata na Vardar bil biten

faktor zatoa {to se smetalo tuka da se

pravi pristani{te, preku koe proizvo-

dite bi se transportirale do Solun. Tu-

ka se napravila i prvata gasna centrala

za elektri~na energija vo Maxari, dode-

ka vo Makedonija celi gradovi nemale

struja. Isto taka, ovde se napravile pr-

vite pati{ta, voena bolnica, pa i koman-

dniot centar na jugoslovenskata armija,

od kade {to poteknuva imeto na naselba-

ta Avtokomanda. So industrijalizacijata

po~nale da se naseluvaat mnogu lu|e od

celata zemja, pa taka se sozdale naselbi-

te Avtokomanda, Keramidnica, @elezara

i drugi. Zna~i Gazi Baba e prvata eko-

nomska i industriska zona vo Makedoni-

ja i se u{te e najrazviena.

- Zna~i toa ja pravi Gazi Baba po-

sebna vo odnos na drugite op{tini?

- Da, tokmu industriskiot razvoj. Oso-

bena ekspanzija toj do`iveal po Vtorata

svetska vojna. Celosno se smenil izgle-

dot na ova podra~je, od prostor so rui-

nirani objekti vo mesto so moderni

stanbeni i stopanski zgradi. Za `al, iz-

gradbata infrastrukturata, pred se ka-

nalizacijata ne go sledela razvojot, no

i toa postepeno se nadminuva. Prvata

op{tinska uprava bila formirana vo

1976 godina, koga rakovodstvoto na Ma-

kedonija uvidelo deka taa treba da se

odvoi kako posebna edinica.

- Koi se najstarite postoe~ki nase-

leni mesta vo op{tinata?

- Postojat podatoci za mnogu mesta u{-

te od turskiot ili od postarite periodi.

Me|u najstarite se Ra{tak i Cre{evo,

u{te od sredniot vek.

- Kolku vreme be{e potrebno za

site podatoci da se soberat i koj se

be{e vklu~en vo timot {to ja izra-

boti monografijata?

- Podatocite se sobiraa okolu dve

ipol godini, a nekoi jas gi imav u{te od

prethodno. Dve godini gi izdvojuvav po-

datocite za Gazi Baba od drugite. Moite

asistenti mnogu mi pomognaa, no i kole-

gite od Belgrad, Sofija i od Istanbul.

Najgolema sorabotka imav so Emilija

Kiprovska, {ef na kabinetot na grado-

na~alnikot, koja be{e zaedno so mene

u{te od samiot po~etok. Isto taka, moram

da go spomenam i Dejan Stojanov, so kogo

ja pominavme celata op{tinska terito-

rija za da gi slikame va`nite mesta. Na

krajot sakam da naglasam deka se {to e

dadeno za op{tinata e kako za celina,

bidej}i ne mo`at da se vmetnat site po-

datoci. No, postojat mnogu podatoci za

naselenite mesta kako Cre{evo, Ra{tak,

Bula~ani i drugi, dovolni za da se nap-

ravat posebni monografii za niv. Jas ja

poseduvam taa dokumentacija i sum pod-

gotven da ja otstapam.

 do najindustriska op{tina

PROF. D-R \OR\I MALKOVSKI, 
AVTOR NA MONOGRAFIJATA ZA GAZI BABA
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K
ako komunalen inspektor vo Op-

{tina Gazi Baba so kakvi pro-

blemi naj~esto se sre}avate?

So ogled na toa {to op{tina Gazi Baba

e dosta golema po povr{ina i brojot na

`iteli, problemite se mnogubrojni i se-

kojdnevni. Sepak bi gi izdvoil proble-

mite koi gi imame so sozdavaweto na di-

vite deponii vo naselenite mesta vo ru-

ralniot del na op{tinata, iako mini

divi deponii sekojdnevno se sozdavaat i

vo urbaniot del. Tuka bi go naglasil i

frlaweto na fekalniot otpad od ~iste-

we na  septi~kite jami, {to se odnesuva

na ruralniot del kade nema fekalna ka-

nalizacija. Gra|anite ~esto frlaat i

grade`en {ut na javni povr{ini, uni{-

tuvaat urbanata oprema, kako {to se klu-

pi, korpi za otpadoci, fontani  i detski

igrali{ta. Problemi se javuvaat I od

zatrupuvawe i neodr`uvawe na odvod-

nite kanali vo naselenite mesta. 

[to e ona {to najmnogu vi pre~i

kaj gra|anite i vo koja sfera naj-

mnogu ste anga`irani?

Najmnogu mi pre~i negri`ata na odre-

den broj na gra|ani za sopstvenata oko-

lina i `ivotnata sredina vo celina. Ka-

ko {to se gri`at za sopstveniot  dvor,

ku}a, stan, taka treba da se gri`at i za

javnite povr{ini. Na{iot anga`man se

sostoi vo re{avawe na problemite na

gra|anite po osnov na prijavi od nivna

strana, a koi se odnesuvaat na se ona

{to go potencirav vo prethodniot odgo-

vor. 

Uspevate li da se spravite so prob-

lemite i kade imavte godinava naj-

mnogu uspeh, a kade seu{te smetate

deka treba najmniogu da se raboti?

Problemite od komunalnata sfera se

sekojdnevni i raznovidni. Postojano se

re{avaat, no postojano i se sozdavaat.

So na{eto sekojdnevno anga`irawe us-

pevame da odr`ime odredeno nivo na ko-

munalen red. Najmnogu treba da se rabo-

ti na edukacija i vo sozdavawe na pozi-

tivni naviki kaj gra|anite. Tie treba da

razberat deka ako samite se gri`at za

okolinata }e doprinesat da imaat i da

`iveat vo pozdrava i poubava `ivotna

sredina. Vo ovoj del mediumite mo`at i

treba da imaat dosta va`na uloga.

Koi se va{ite zakonski nadle`-

nosti i na koj na~in mo`ete da gi na-

terate gra|anite ili firmite da go

po~ituvaat komunalniot red vo op-

{tinata?

Nadle`nostite na komunalnata in-

spekcija proizleguvaat od pet zakoni.

Ovlasteniot komunalen inspektor pove-

duva postapka po slu`bena dol`nost ili

po inicijativa na bilo koe pravno ili

fizi~ko lice. Pri poveduvawe na pos-

tapkata  se primenuvaat odredbite od

Zakonot  za op{ta upravna postapka, a

toa podrazbira uvid na samoto mesto,

soslu{uvawe stranki i svedoci za {to

se sostavuva zapisnik za izvr{eniot

nadzor. Vo zapisnikot posebno treba da

se navedat faktite i zapisnikot da bide Mora da se sozdadat  Mora da se sozdadat  
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potpi{an od strana na strankata. Vaka

sostaveniot zapisnik ponatamu se koris-

ti za izdavawe na re{enie i podnesuva-

we na prekr{o~na prijava dokolku kon-

statiranite nepravilnosti ne se otstra-

nat vo opredelen rok. So izmenite i do-

polnuvaweto na Zakonot za upravuvawe

so otpad, komunalnite inspektori imaat

mo`nost da izrekuvaat prekr{o~na

sankcija - fiksna globa, odnosno man-

datna kazna na samoto mesto. Ova za gra-

|anite }e bide nepopularna merka, no so

tek na vremeto o~ekuvanite efekti }e

bidat postignati.

Kakva e va{ata sorabotka so gra|a-

nite i so drugite institucii vo re-

{avaweto na problemite od komu-

nalna sfera?

Sorabotkata so gra|anite {to ja imame

e dobra, no vo isto vreme taa  sorabotka

e i potrebna. Prijavite od gra|anite za

odredeni naru{uvawa na komunalniot

red ni pomagaat vo rabotata. Pokraj sko-

ro sekojdnevna kontrola na terenot  ne

mo`eme sekade na vreme da stasame. Po-

sebno bi ja istaknal sorabotkata so ur-

banite i mesnite zaednici. Tie ja sledat

sostojbata vo svoite sredini i zaedni~-

ki nastojuvame da gi re{avame priori-

tetnite problemi. Vo odredeni slu~ai

barame pomo{ i od policijata. Tie vo

ramkite na svoite ovlastuvawa ni poma-

gaat. Neminovna e i sorabotkata so jav-

nite pretprijatija koja ja imame. Maliot

broj na rabotnici anga`irani na teri-

torijata na op{tina Gazi Baba e osnov-

niot problem za odr`uvawe na higiena-

ta na javnite povr{ini.

Na {to najmnogu }e treba da rabo-

tite vo tekot na narednata godina so

cel da go podignete nivoto na komu-

nalnoto `iveewe vo Op{tinata? 

Generalno komunalnata inspekcija ra-

boti vo sproveduvawe na zakonite vo

nejzina nadle`nost. Ako nema prekr{u-

vawe na zakonot }e nema i komunalen ne-

red. Zatoa }e rabotime na pogolema kon-

trola nad javnite pretprijatija nadle`-

ni za odr`uvawe na higienata na javnite

povr{ini, kako i na organizirawe i

odr`uvawe na tribini za podigawe na

javnata svest kaj gra|anite.

So ogled na toa {to op{tina Gazi Baba e
dosta golema po povr{ina i brojot na `iteli,
problemite se mnogubrojni i sekojdnevni. Sepak
bi gi izdvoil problemite koi gi imame so
sozdavaweto na divite deponii vo naselenite
mesta vo ruralniot del na op{tinata, iako
mini divi deponii sekojdnevno se sozdavaat i
vo urbaniot del

INTERVJU SO 
TRAJAN PETROVSKI,
KOMUNALEN INSPEKTOR

 pozitivni naviki kaj gra|anite pozitivni naviki kaj gra|anite
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K
oja e va{ata nadle`nost vo Op-

{tina Gazi Baba?

Kako sovetnik za komunalni raboti

odgovoren sum za celokupnata komunalna

infrastruktura na teritorija na Op{ti-

na Gazi Baba. So toa i spektarot na nad-

le`nostite koi se vo mojot domen e {i-

rok. Rabota sekoga{ ima, no nastojuvame

istata uspe{no da ja zavr{ime i da gi

realizirame zacrtanite proekti.

Koi proekti od va{ata oblast na

rabota se uspe{no realizirani vo

tekot na 2007 godina?

Stanuva zbor za pove}e proekti. Tuka

bi ja spomenal izgradbata na vtorata

faza od vodovodot vo naselenoto mesto

Bula~ani, odnosno delot lociran pokraj

lokalniot pat. Vo tekot na ovaa godina

realiziran e i zafatot za dovod na voda

do postoe~kiot rezervoar za vodosnab-

duvawe na naselenoto mesto Ra{tak. Go-

dinava se rabote{e i vo Stra~inci, ka-

de e naraven cevkovod do postoe~kiot

rezervoar za vodosnabduvawe. Rabotev-

me i na proekti kako {to e rekonstruk-

cija i poplo~uvawe na trotoarot od le-

vata strana na ulicata "Lazar Pop Traj-

kov". Assfaltirani se i 4200 kvadratni

metri ulici vo naselenoto mesto Goce

Del~ev, a kompletno se izvedeni i 3

sportski tereni za mal fudbal i basket

i 2 detski igrali{ta.

Sigurnio ima i proekti koi osta-

naa da se realiziraat vo tekot na na-

rednata godina. [to e ona {to treba

da se dozavr{i, a e zapo~nato ovaa

Uspe{no ja realizirame za 
INTERVJU SO BLAGOJA K`^EV, SOVETNIK ZA KOMUNALNI RABOTI
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godina?

Ima i takvi proekti. Za narednata go-

dina ostanuva da se izgradi skver so

sportsko rekreativen teren i detsko ig-

rali{te na ulicata M. A. ^ento, kaj se-

maforite. Vo naselenite mesta Bula~a-

ni, Ra{tak I Stra~inci kade godinava

se izvedeni dovodi na voda, }e bidat

postaveni i vodomeri. Na desnata strana

od ulicata "Lazar Pop Trajkov", }e se

rekonstruira trotoar. Ostanuva da se

asfaltira i delnicata na lokalniot pat

od Ra{tak kon naselbata Butel, kako i

da se izgradi del od primarnata fekal-

na kanalizacija vo naselenoto mesto Go-

ce Del~ev, koja  be{e zapo~nata izmina-

tite godini. Vo plan e i kompletno zavr-

{uvawe na krakot od ulicata Ju`nomo-

ravski brigadi prema grobi{tata Kam-

nik. 

Koj proekt bi go izdvoile kako naj-

zna~aen za `itelite na Op{tina Ga-

zi Baba?

Tuka siguirno bi go potenciral po~e-

tokot na izgradbata na fekalniot kolek-

tor od rekata Vardar do avtopatot me|u

naselenite mesta Hipodrom i Inxikovo.

So raelizacija na ovoj proekt me{tanite

kone~no bi go re{ile dolgogodi{niot

problem koj go imaat so fekalnata kana-

lizacija, osobeno vo do`dliviot period

koga doa|a do izlevawe na fekaliite,

{to pak, od druga strana pretstavuva i

golema ekolo{ka opsanost za ovoj del od

Op{tinata. 

Kakva e va{ata sorabotka so gra|a-

nite i drugite institucii vo reali-

zacija na proektite?

Sorabotkata so mesnoto naselenie e

odli~na, bidej}i bez nivnata poddr{ka

realizacija na bilo koj proekt bi bila i

pote{ka i podolga. Nie od Op{tinata

osobeno vnimanie obrnuvame na odnosi-

te so site institucii vo dr`avata, bi-

dej}i smetame deka so dobra sorabotka

mnogu podobro se re{avaat site proble-

ma dokolku se pojavat.

Kako se spravuvate so finansiite

koi vi se na raspolagawe i dali

smetate deka se potrebni pove}e

sredstva za realizacija na zacrta-

nite proekti?   

Vo odnos na finansiite naglasuvam

deka vo Op{tina Gazi Baba sekoja godina

gradona~alnikot na op{tinata na osnov

predlog programite predlaga Buxet za

narednata godina, a buxetot go usvojuva

sovetot na Op{tinata. Posle toa nie vo

ramkite na usvoenoto gi realizirame na-

{ite programi. Smetam deka kolku i da

ima sredstva za komunalni objekti vo

buxetot na opptinata, tie }e bidat nedo-

volni so ogled na sostojbata na komunal-

nata infrastruktura vo Op{tinata.

Kakvi se planovite za narednata

godina i na {to najmnogu spored Vas,

}e treba da se obrne vnimanie?

Nie standardno i 2008 godina pro-

dol`uvame so krpewe na udarni dupki i

asfaltirawe na poodelni delnici od

ulicite niz naselbite i naselenite

mesta. Izvedba na delnici od vodovod-

na mre`a i sekundarna fekalna kana-

lizacija, poplo~uvawe na ruiniranite

trotoari so paver elementi, kako i iz-

gradba na skverovi i detski igrali{ta

zaedno so sportski tereni za mal fud-

bal i basket. Ona {to e prioritet za

op{tinata vo odnos na komunalna in-

frastruktura e sekako pobrza izgradba

na fekalniot kolektor, bidej}i po ne-

govata izvedba sledi izgradba na se-

kundarna fekalna kanalizacija niz na-

selenite mesta Inxikovo, Pitu Guli,

Tumba, Sin|eli}, Stajkovci so del od

naselbite M.A. ^ento, Hipodrom i Ma-

xari. Kako vtor prioritet go smetame

po~etokot na rabotite na izvedbata na

primarniot vodovod po bulevarot Alek-

sandar Makedonski od klu~kata kaj Ag-

roservisot kon naselbite M. A. ^ento,

Maxari i Hipodrom, zaedno so rabotite

na novata pumpna stanica i rezervoar,

koi bi go podobrile vodosnabduvaweto

vo celiot ovoj region.

Golem del od
planiranite proekti se
realizirani. Del od
niv ostanuva da se
dozavr{at vo tekot na
narednata godina, no
po~etokot na
izgradbata na
fekalniot kolektor od
avtopatot kon
naselenite mesta
Hipodrom i Inxikovo
bi go izdvoil kako
najzna~aen za
Op{tinata i osobeno
naselenieto vo ovoj
del od gradot

 crtanata programa
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O
p{tinata Gazi Baba e ve}e 95 procenti

osvetlena. Problemi so svetluvaweto i

re~isi da nema vo urbaniot del. Nema

ulica koja mo`e da se poso~i kako kriti~-

na, mra~na, kako opasna za minuvawe, se

razbira so isklu~ok, onie 5 procenti do

stotte za koj odgovornite se nadevaat deka

}e bidat nadminati do Nova Godina . Seto

toa, blagodarenie na zalo`bite na gradona-

~alnikot Koce Trajanovski i na timot, no i

firmite zadol`eni za postavuvawe, no i za

odr`uvawe na uli~noto osvetluvawe.

Deka toa e navistina taka, govorat i

faktite, no i napravenoto vo godinava ko-

ja poleka izminuva. 

Spored, Qube Koceski, referent za ope-

rativno-tehni~ki raboti i zadol`en za os-

vetluvaweto vo ovaa op{tina, godinava

se postaveni okolu 200 novi kandelab-

ri na pe{a~ki pateki , a so reflek-

tori se osvetleni i pove}e igra-

li{ta i skverovi vo op{tinata. 

-Osvetleni se pe{a~kite pa-

teki zad salonot Meblo, po~-

nuvaj}i od ulicata "Sre}ko

Pu`alka", se do ulicata "To-

varnik", vo naselbata ^ento,

patekata na poslednata avtobu-

ska stanica 45, {to zapo~nuva

od nad benzinskata pumpa, pa se

do ulicata "Fu{tanska", isto

taka vo naselbata ^ento, pate-

kite okolu limenite zgradi na

Triangla, a vo tek e postavu-

vaweto na reflektori na

igrali{teto kaj li-

monite zgradi, koi se nao|aat na pretpos-

lednata avtobuska stanica "45", kaj sema-

forite, isto taka vo naselbata ^ento, in-

formira Koceski. 

Voedno, predvideno e i osvetluvawe na

igrali{teto za mal fudbal, locirano na

granicata me|u ulicite "Alija Avdovi}" i

"Jane Sandanski", vo naselenoto mesto Sin-

geli}. Osvetleni se i igrali{tata, no i

crkvite vo pove}e sela. A edna od niv e i

crkvata vo seloto Stajkovci.

I ne samo toa, zameneti se starite i dot-

raeni elektri~ni instalacii, no i bande-

rite vo re~isi site naseleni mesta. Zame-

neta e elektri~nata instalacija vo nasel-

bata Avtokomanda, koja e stara u{te od pe-

desetite godini. 

-Se rabote{e za zame-

na na starite drveni

banderi, golite

dotraeni `ici

obrasnati vo drv-

ja, koi predizvi-

kuvaa ~esti de-

fekti, no pret-

stavuvaa i opas-

nost po `ivotot

na gra|anite.

Popraveni bea i

nekolku skr{e-

ni banderi., ob-

jasni Koceski. 

Isto taka, os-

veteleni se na-

selbata ]era-

midnica

i pe{a~kata pateka vo naselbata @elezara

koja vodi do vlezot na srednoto u~ili{te

"Pan~e Arsovski", kako i "Parkot na umet-

nosta".

Zameneti se pove}e iskr{eni stolbovi

od soobra}ajni nezgodi na ulicite "Palmi-

ro Toqati", "Finska", i "Sre}ko Pu`alka",

vo naselbata ^ento.

Najgolem problem spored Koceski pret-

stavuva osvetluvaweto vo ruralnite delo-

vi od op{tinata, pred se vo naselenite

mesta raspolani vo podno`jeto na Skopska

Crna Gora, kako {to se Brwarci, Ekonomi-

ja, del od Inxikovo, Singeli}, se do Ra{a-

tak., poradi slabiot napon na elektri~na-

ta energija.

-Toa ~esto pati se slu~uva tokmu vo ru-

ralnite podra~ja kade {to snabduvaweto so

elektri~na energija e mnogu slabo. Poradi,

mnogu maliot napon, po~esto pregoruvaat

svetilki, prigu{nici, fasonki, poto~no

dopolnitelnite elementi na edno svetle~-

ko telo. Minatata godina ESM-EVN veti de-

ka vo ovie sela }e izgradi 110 kilovoltna

trafostanica, no, za `al, toa ne go storija,

naglasi Koceski, dodavaj}i deka op{tinata

se trudi kolku {to mo`e da bide poefikas-

na i navreme da reagira, so toa {to }e od-

govori na barawata i }e im izleze vo pres-

ret na potrebite na gra|anite .

Kocevski istakna deka e ostanat samo u{-

te mal del od op{tinata vo koj ne e e izvr-

{ena zameneta na zastarenata elektri~na

instalacija, no smeta deka do Nova Godina,

op{tinata }e bide re~isi celosno osvetle-

na. 

- Za odr`uvawe na uli~noto osvetluvawe

i voop{to za osvetluvaweto vo op{tinata

Gazi Baba se zadol`eni {este firmi:

"Zlatomir Trejd", Elektroizgradba", "El-

mak", "Eltra", "Digital" od Strumica, i

"Vint", koi isto taka se trudat da re-

agiraat brzo i navreme, za da mo-

`at gra|anite {to pobezbolno da

go po~uvstvuvaat pojaveniot

defekt, izajvi Koceski .

Toj informira{e deka

vo Programata za odr-

`uvawe na osvetlu-

vaweto vo op-

{tinata Ga-

ZAMENA NA ZASTARENATA ULI^NA ELEKTRI^NA MRE@A
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zi Baba se predvideni 4 milioni denari,

koi najverojatno za malku }e bidat nadmi-

nati, poradi poplavite, koi predizvikaa

seriozni defekti za ~ie otstranuvawe bea

potrebni pogolemi intrevencii. 

Za narednata godina Op{tinata predvi-

duva dvojno pove}e sredstva nameneti za

osvetluvawe . So niv, }e treba da se zame-

ni starata tehnologija vrz osnova na koja

funkcinira uli~noto osvetluvawe vo @e-

lezara, ^ento i drugi naselbi, a koja pos-

toi u{teod periodot koga tie se izgradeni.

Vo narednata godina, Op{tinata plani-

ra da gi zameni so novi del od stolbovite

na koi se postavuvaat uli~nite svetilki, a

del od starite, kade {to toa e mo`no da gi

reparira. 

-Narednata godina, }e bidat pokrieni so

elektri~na instalacija onie delovi od op-

{tinata koi do sega voop{to i nemaa, a }e

bide zamenata dotarenata, veli Koceski.

Starite uli~ni svetilki vo naselbata @ele-

zara }e se zamenat so novi vo oblik na topki.

-Starite svetilki se 250 vatni, tro{at

mnogu struja, a senilata im izbledeni. So

svetilkite koi se vo forma na topki dvoj-

no se za{teduva potro{uvakata na energi-

ja, a osvetluvaweto }e ima mnogu pogolem

efeket.

Se predviduva i postavuvawe novi li-

nii uli~no osvetluvawe, za {to }e se ko-

ristat sredstva od Fondot za ureduvawe na

grade`no zemji{te, najavuva Koceski, do-

davaj}i deka na toj na~in, Op{tinata Gazi

Baba, kompletno }e bide pokriena so os-

vetluvawe. 

Vo podobruvawe na osvetluvaweto vo op-

{tinata Gazi Baba pomagaat i samite gra|a-

ni. 

-Imame ~esti sostanoci so pretstavnici

na Urbanite zaednici, na koi se davaat

predlozi, poso~uvat mesta kade {to treba

da se reagira. Gra|anite ni ja olesnuvaat

rabotata, so toa {to ni uka`uvaat kade da

intervenirame, bidej}i ne mo`eme sekoga{

da znaeme kade ima problem,, deciden e

Koceski. Toj poso~i, dokolku gra|anite

imaat odredeni problemi so uli~noto os-

vetluvawe mo`at da se obratat vo op{ti-

nata ili da go povikaat telefonskiot broj:

075 284 410, a ekipi zadol`eni za osvet-

luvaweto vedna{ }e izlezat na teren i }e

go popravat defektot. 

Sepak, vo pogolem del, lu|eto se zado-

volni od toa kako op{tinata vodi gri`a za

toa gra|anite da ne talkaat vo mrak niz

ulicite. 

Inaku, poslednive tri godini, op{tina-

ta redovno gi namiruva smetkite za potre-

{anata elektri~na energija, a }e se dois-

platat na u{te nekolku rati, zaostanatite

dolgovi za osvetluvawe od prethodnoto ra-

kovodstvo.

Primenata na sovremena
t e h n o l o g i j a  { t e d i
elektri~na energija

Godinava se postaveni okolu 200 novi kandelabri
na pe{a~ki pateki , a so reflektori se osvetleni
i pove}e igrali{ta i skverovi vo op{tinata. 
Se rabote{e za zamena na starite drveni
banderi, golite dotraeni `ici obrasnati vo 
drvja, koi predizvikuvaa ~esti defekti, no
pretstavuvaa i opasnost po `ivotot na gra|anite 
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OD 31-GODI[NINATA NA OP[TINA GAZI BABA
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O
snovnoto u~ili{te ,,Stiv Naumov,,

e smesteno vo isto~niot del na

Skopje, vo takanare~enata indus-

triska zona na gradot. Za onie pomalku

upatenite, toa e locirano me|u mnogute

pretprijatija vo naselbata Avtokoman-

da, na ulicata "Lazar Pop Trajkov". Vo

momentov vo ovaa obrazovna ustanova

nastavata od prvo do osmo oddelenie ja

posetuvaat vkupno 810 u~enici koi

tuka sekojdenvno steknuvaat novi znae-

wa od svoite nastavnici rakovodeni od

direktorkata Elena Paneva. 

Mo`ete li da ni ka`ete ne{to

pove}e za istorijata na osnovnoto

u~ili{te "Stiv Naumov", no i za

nastavniot kadar koj raboti vo

ovaa obrazovna ustanova?

Vo 1948 godina vo Skopje be{e izgra-

dena nova naselba ,,Avtokomanda,,. Toa

be{e po~etok na razvojot na ovaa vos-

pitno - obrazovnata ustanova. OU "Stiv

Naumov" - Skopje e osumgodi{no u~i-

li{te vo koe u~at decata od naselbite

Avtokomanda, Keramidnica i Triangla.

Od vkupno 64 vraboteni, 49 se nastav-

nici koi nesebi~no rabotat so u~eni-

cite prenesuvaj}i im go svoeto znaewe,

no istovremeno uspe{no gi realizira-

at zacrtanite planovi i proekti. Ova e

sosema logi~no so ogled deka stanuva

zbor za visoko educiran nastaven ka-

dar koj permanentno, individualno i

organizirano raboti na li~noto i or-

ganizaciskoto usovr{uvawe. Uili{na-

ta zgrada,pak, raspolaga so funkcio-

nalni i drugi prostorni uslovi za iz-

veduvawe na vospitno-obrazovnata dej-

nost vo u~ili{teto.

Nesomneno u~ili{teto ima dolg

sta` na uspe{na edukativna rabo-

ta. [to e ona so {to mo`e da se po-

fali u~ili{teto? 

Vo u~ili{teto sekoga{ se sprovedu-

vale, a i sega se sproveduvaat aktiv-

nosti od pove}e proektni programi.

Tuka mo`eme da go spomeneme proektot

"Aktivna nastava-interaktivno u~ewe",

"Gra|ansko obrazovanie na mladite",

"Mladite za ~ovekovi prava", "Evrop-

sko jazi~no portfolio"-vo nastavata po

francuski jazik, "Ekonomsko obrazova-

nie na mladi menaxeri", "Kurs za mla-

dinsko rabotewe" i taka natamu. Us-

pe{no se raboti i na ~asovite za slo-

bodni u~eni~ki aktivnosti. Osobeno

uspe{no raboti u~ili{niot orkestar,

hor, angliska sekcija, novinarskata,

likovnata, kako i sportskite sekcii za

ko{arka, fudbal i rakomet. Kako re-

zultat na ova dobieni se mnogubrojni

nagradi na organizirani regionalni,

op{tinski i republi~ki natprevari i

konkursi. U~ili{niot orkestar so

godini nanazad go osvojuva prvoto mes-

to na op{tinskite i regionalnite nat-

prevari, a nekolku pati i na republi~-

kite. Ne pomalku uspe{ni se i u~ili{-

niot hor i likovnata sekcija, odnosno

u~enicite koi na mnogu likovni kolo-

nii i konkursi redovno gi osvojuvat

prvite mesta. Zna~ajni se i dobienite

nagradi od u~estvoto na naprevarite

od oblasta na naukata i tehnikata,

prva pomo{ i za{tita, kako i litera-

turni konkursi na nivo na op{tina. 

[to e ona na {to vo idnina }e

obrnete osobeno vnimanie koga e vo

pra{awe edukacija na najmladite?

I vo ovaa u~ebna godina }e se pro-

dol`i so sproveduvawe na aktivnosti-

te kako {to se primena na informati~-

ko kompjuterska tehnologija vo nasta-

vata. Tuka e i proektot TOOLKID-kom-

pjuterska tehnologija vo oddelenskata

nastava. Bi go izdvoile i proektot za

Evropsko jazi~no portfolio i negovata

primena vo nastavata, kako i osposobu-

va, no i mnogu drugi proekti koi se

osobeno zna~ajni za pogolema edukaci-
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Uspehot le`i i vo sorabotk

Vo 1948 godina vo
Skopje be{e izgradena
nova naselba
,,Avtokomanda,,. Toa
be{e po~etok na
razvojot na ovaa
vospitno - obrazovnata
ustanova od koja
proizlegoa mnogu
uspe{ni generacii i
zaslu`ni gra|ani vo
na{eto op{testvo 

INTERVJU SO 
ELENA PANEVA, 
DIREKTOR NA 
O.U. "STIV NAUMOV”



ja i osposobuvawe na u~enicite za

ponatamo{en niven razvoj i edukativ-

no usovr{uvawe. Na{ata vizija e da go

podobrime znaeweto na u~enicite vo

sovremeni uslovi na nastavata koja }e

ja realiziraat kompetentni kadri. Zna-

~i deka vo idnina }e se fokusirame na

ostvaruvawe na ovaa na{a vizija.

Kako obrazovna ustanova sigurno

se ser}avate i so odredeni proble-

ma vo svoeto rabotewe. Od kakov

vid se problemite? 

Sigurno deka imame i odredeni prob-

lemi vo na{ata sekojdnevna rabota. Tu-

ka se problemite povrzani so sostojba-

ta na objektot. Ova e stara zgrada, ogra-

data e ruinirana, imame problema vo

odr`uvaweto na dvorot, stari nastavni

sredstva, a imame i potreba od obuki za

nastavnicite. Potrebite na u~ili{teto

se golemi, no imame prioriteti koi gi

postavivme pred nas. Toa e obnovuvawe

i rekonstrukcija na u~ili{nata zgrada

i dvorot, nabavka na novi nastavni

sredstva i rekviziti, voveduvawe na

sovremeni metodi na izveduvawe na

nastavata, pernamentno doobrazovanie

na nastavnicite i u{te pogolema sora-

botka so sovetot na roditeli, iako i do

sega imavme odli~na sorabotka, a toa e

i eden od segmentite na uspe{noto fu-

nkcionirawe na u~ili{teto. 

Kako se spravuvate so potrebata od

finansiskite sredstva koi sigurno

se neophodni za realizacija na site

zacrtani planovi i proekti? 

Za realizirawe na ovie potrebi e

potrebna finansiska podloga koja ja

obezbeduvame od razni fondovi pri

Ministerstvoto za obrazovanie, od

op{tinata, od razni proekti i se nade-

vame i od donacii od razni firmi vo

koi sme aplicirale, kako {to se Mak-

stil, Alkaloid, Kosmofon. Sekako ovie

sredstva ne se sekoga{ dovolni za pot-

polno realizirawe na na{ite priori-

teti, no sorabotkata so lokalnata sre-

dina e mnogu golema osobeno so op{ti-

nata, a najve}e so Gradona~alnikot koj

~esto ni pomaga vo re{avawe na nekoi

na{i problemi. Vo idnina o~ekuvame

ovaa sorabotka u{te pove}e da se zasi-

li i zgolemi.

Od klupite na va{eto u~ili{te

izlegoa mnogu generacii. Dali

imate nekakvi soznanija za

nivniot ponatamo{en razvoen pat?

Mnogu od u~enicite koi u~ele vo ova

u~ili{te denes se uspe{ni gra|ani i

javni li~nosti. Tuka }e gi spomenam

pretsedatelot na DIK, Jovan Josifov-

ski, mladite voditeli Ilija Psalti-

rov, koj voedno e i uspe{en peja~ i

kompozitor i Tawa Atanasovska, potoa

akterkata Magdalena Rizova, peja~ite

Kefser Selimova i Aco Andonov, kako i

manekenkata Maja Lazarevska. Ima i

uspe{ni sportisti kako {to se pozna-

tite ko{arkarski asovi bra}ata Bo-

cevski i bokserot Primislav Dimov-

ski. Neizostavno mora da go spomeneme

i doktorot i ruski akademik An|elko

\or~ev, mladiot sovetnik vo minister-

stvoto za kultura Boris Josifovski i

portparolot Zlatko Jankovski, no ima i

mnogu drugi imiwa koi ostavija beleg

vo na{eto op{testveno `iveewe.
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K
oi proekti od oblasta na za{ti-

tata na `ivotnata sredina bea

sprovedeni vo op{tinata Gazi

Baba vo tekot na ovaa godina i koi

od niv imaat posebno zna~ewe?

Vo tekot na 2007 godina bea realizira-

ni pove}e proekti vo sferata na `ivot-

nata sredina, no za posebno istaknuvawe

e zavr{uvaweto i promocijata na Lokal-

niot akcionen plan za za{tita na `ivot-

na sredina (LEAP) na Op{tina Gazi Ba-

ba. LEAPOT pretstavuva strate{ki plan

i razvoen dokument koj ja kreira politi-

kata na `ivotnata sredina vo op{tinata

preku identifikacija na klu~nite eko-

lo{ki problemi kako i predlozi, merki

i aktivnosti za nivno re{avawe. Isto

taka, ovaa godina be{e zavr{en i proek-

tot "[ema za upravuvawe so `ivotnata

sredina-EMAS", finansiran od Britan-

ska ambasada, a vo sorabotka so nevladi-

nata organizacija ORT. So ovoj proekt

op{tina Gazi Baba se zdobi so sertifi-

kat za standard, {to vsu{nost pretstavu-

va dokaz deka op{tinata funkcionira,

se deklarira i raboti vo korist na `i-

votnata sredina. Se kreira{e i ekolo{-

ka politika na Op{tina Gazi Baba . Tre-

ba da napomenat i proektite: "Cvetni

gradini i terasi", koj se implementira

ve}e dve godini i prerasnuva vo tradi-

cionalen. Vo ramkite na proektot se iz-

biraat i nagraduvaat najubavo uredenite

terasi i gradini vo op{tinata. Naredna-

ta godina ovoj proekt }e bide pro{iren

i so kategorijata blokovsko zelenilo ili

zelenilo pred stanbenite zgradi. Se

ohabruvaat `itelite na op{tinata u{te

od sega da po~nat so podgotovkite za sa-

dewe I ureduvawe, a nagradite }e gi sle-

dat site koi dovolno }e se potrudat. Is-

to taka, od posebno zna~ewe e i proektot

"Ureduvawe i oblagoroduvawe na park-

{umata "Gazi Baba". Ovoj proekt se orga-

nizira ve}e dve godini od strana na Op-

{tinata Gazi Baba. Vo ramkite na ovoj

proekt se izgradeni edna letna u~ilni-

ca, dva paviqona, pet nastra{nici, edno

detsko igrali{te, dve dekorativni ~e{-

mi, is~isteni se patekite, izvr{ena e

fitosanitarna se~a i zasadeni se nad

300 dekorativni sadnici. Isto taka,

odr`an e i eko-~as na prisutnite u~eni-

ci od osnovnite u~ili{ta vo op{tina Ga-

zi Baba i se promovira{e eko-patrolata

sostavena od ~lenovite na ekolo{kite

sekcii vo u~ili{tata. Sepak, moram da

napomenam deka svesta na graganite za

`al, e na mnogu nisko nivo. ^e{mite na

dva pati bea urivani, vidikovcite bea

o{teteni, a sadnicite ukradeni. Graga-

nite mora da sfatat deka ovie aktivnos-

ti na Op{tinata se za zaedni~no dobro.

Ona {to se sozdava treba i da se ~uva,

odr`uva i nadgarduva. Na toj na~in }e

ima pove}e i da im ostavime na naredni-

te generacii.

Kako Op{tina Gazi Baba vlijae na

podigawe na svesta na graganite za

zdrava i ~ista `ivotna sredina?

Problemot so niskoto nivo na javna

ekolo{ka svest e eden od prioritetite na

Op{tina Gazi Baba definiran i vo LEAP-

ot. Ova ne e problem samo na Op{tina Ga-

zi Baba, tuku e i nacionalen problem i

bi bilo podobro, polesno i pofunkcio-

nalno dokolku i nacionalno se re{ava.

Vo ramkite na na{ite ingerencii i mo`-

nosti, organizirame tribini, javni ras-

pravi i predavawa za prioritetnite eko-

lo{ki problemi. Ovaa tema posebno be{e

razrabotena vo proektot "Sistem za odlu-

~uvawe vo `ivotnata sredina" implemen-

tiran vo izminatiot period od strana na

Op{tina Gazi Baba i Regionalniot eko-

lo{ki centar. Ovoj proekt ima{e za cel

na `itelite da im ja pretstavi Arhuskata

konvencija koja podrazbira pravo na

pristap do informacii za ̀ ivotnata sre-

dina i pravo za donesuvawe na odluki za

`ivotnata sredina. So proekti sli~ni na

ovoj se kreira i nadgraduva ekolo{kata

svest kaj graganite. Potrebni se pove}e

edukativni merki za podobruvawe na sos-

tojbata, a celnata grupa treba da bidat

najmladite koi i najmnogu se interesira-

at za ovaa oblast.

Na koj na~in Op{tinata Gazi Baba

prevzema merki za za{tita na park-

{umata "Gazi Baba", iako e vo inge-

rencija na Gradot?

Park-{umata Gazi Baba so Odluka na

Grad Skopje ima status na karakteristi-

~en pejsa` Gazi Baba i kako takva e pod

ingerencii na Gradot Skopje, a so nea

stopanisuva javnoto pretprijatie "Par-

kovi i zelenilo". Posledniot proekt na

Op{tina Gazi Baba za podobruvawe na

sostojbite vo park-{umata be{e reali-

ziran partnerski so Gradot Skopje i

"Parkovi i zelenilo", {to e ~ekor nap-

red vo ovaa sorabotka.

Park-{umata e od posebno zna~ewe ka-

ko za lokalnoto naselenie, taka i za `i-

telite na celiot grad, bidejki e eden

vid prirodna bariera na {tetnite gaso-

vi od porane{nata @elezarnica. Vsu{-

nost toa e {uma so razvien eko-sistem vo

srceto na edna metropola. No, nie smeta-

me deka i pokraj nejzinoto ogromno zna-

~ewe, ne i se pridava zaslu`enoto vni-

manie. Iako ne sme odgovorna instituci-
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ja, pod pritisok na gra|anite se trudime

kolku {to mo`eme pove}e da go afirmi-

rame problemot so nejzinata zapu{te-

nost, degradacija i uzurpacija. Tuka se

gradat divogradbi, se palat, uni{tuvaat

i se~at drvjata, a nekoj samo nemo gi sle-

di rabotite so nadolen tek. 

Op{tinata Gazi Baba postojano orga-

nizira sostanoci so odgovornite insti-

tucii so nade` deka kone~no }e se nap-

ravi detalen proekt za ovoj karakteris-

ti~en pejsa` i vo idnina postepeno }e

se raboti na negova implementacija. Od

na{a strana postoe{e i predlog za prog-

lasuvawe na park-{umata vo vtor Grad-

ski park, so {to bi se dobilo povisok

stepen na za{tita na istata i mo`nost za

pogolemo investirawe vo nea. Ostanuva

na nadle`nite da ja re{at sudbinata na

ova tolku va`no par~e zelenilo, a nie i

ponatamu }e se borime i }e dademe se od

sebe za podobruvawe na sostojbite.

Vo Op{tinata Gazi Baba se skon-

centrirani najgolem broj industri-

ski kapaciteti, a koga ke se dodade i

se pogolemiot broj na vozila i avto-

mobili, se doveduva vo pra{awe za-

gadenosta na vozduhot ili poto~no

aerozagaduvaweto se zgolemuva. [to

se prevzema na toj plan, se razbira

vo sorabotka so Ministerstvoto za

`ivotna sredina i prostorno plani-

rawe?

Tokmu zaradi lociranosta na industri-

jata na teritorijata na op{tina Gazi Baba

velime deka taa e ekolo{ki najsenzitiv-

na op{tina vo Republika Makedonija. Za-

radi toa e potrebno da se obrne najgolemo

vnimanie vo ovaa oblast. Smetame deka e

potrebno da se zgolemi brojot na merni

to~ki na parametrite na zagaduvawe i ra-

botime na toa od sega{nata edna merna

stanica brojot da se zgolemi na tri.

Industriskite kapaciteti vo soglas-

nost so Zakonot za `ivotna sredina se

dol`ni da izvadat A ili B integrirana

ekolo{ka dozvola, vo zavisnost od kapa-

citetot na proizvodstvo. Pri toa, apli-

kacijata za dozvolata se dostavuva na

uvid na graganite vo op{tinata i poniv-

no barawe se organizira javna rasprava

za dozvolata. Vo Op{tinata Gazi Baba ve-

}e se organizira{e javna rasprava za

dozvolata na "Makstil" AD Skopje, kade

gra|anite imaa mo`nost da se informira-

at za procesite na proizvodstvo i mo`no-

to zagaduvawe. Nivnite predlozi i mis-

lewa }e bidat zemeni vo predvid pred iz-

davaweto na dozvolata. Istata postapka

}e va`i i za ostanatite kapaciteti.

A integriranite ekolo{ki dozvoli gi

izdava Ministerstvoto za `ivotna sre-

dina, dodeka B integriranite ekolo{ki

dozvoli Gradot Skopje. 

[to planira Op{tinata Gazi Baba

da prezema na poleto na zdrava ̀ ivot-

na sredina, vo narednata 2008 godina?

Mo`at li da se najavat nekoi pozna-

~ajni proekti koi se na povidok?

Op{tina Gazi Baba i ponatamu planira

da raboti so dinami~no tempo na poleto

na `ivotnata sredina. Planirana e iz-

gradba na novi zeleni povr{ini i parko-

vi, a }e prodol`ime i so realizacija na

tradicionalnite proekti. Vo faza na im-

plementacija se i tri proekti koi }e bi-

dat zavr{eni narednata godina. Toa se:

"Plan i programa za upravuvawe so otpad

vo Op{tina Gazi Baba" so koj se defini-

raat koli~inite i strukturata na otpadot

kako i predlog merki za negovo upravuva-

we odnosno sobirawe, selekcija, namalu-

vawe i deponirawe. Ovie programi }e

bidat osnova za rabotewe na novoformi-

ranoto Javno komunalno pretprijatie na

Op{tina Gazi Baba. Potoa, "Studija za

upravuvawe so biorazgradliv otpad",

proekt koj }e gi definira koli~inite na

biorazgradliv otpad na teritorija na op-

{tinata i }e dade predlog merki za nego-

vo iskoristuvawe-kompostirawe. Vo ram-

kite na proektot na nekolku semejstva }e

im bidat podeleni i mini kompostarki

koi }e im pomognat od otpadot da poizve-

dat visokokvalitetno gubrivo-kompost.

Za posebno istaknuvawe e i proektot

"Dendropark-u~ilnica vo priroda", koj

se realizira vo sorabotka na Zdru`enie-

to na studenti "Dren", na [umarski fa-

kultet i Regionalniot ekol{ki centar, a

ima za cel da se podobri i promovira

postoejniot Dendropark vo ramkite na

[umarskiot i Zemjodelskiot fakultet.

Na ovoj relativno mal prostor ima loci-

rano preku 230 vidovi na rastenija, a

mal e brojot na gra|anite {to toa go zna-

at. Vo ramkite na proektot, vo parkot se

postavuvaat postamenti so informacii

za vidovite na rastenija i nivnite spe-

cifiki, se ureduva prostorot, se posta-

vija klupi i korpi za otpadoci, se izgra-

di alpinetum a sleduvaat i edukativni

merki za promocija na dendroparkot.

Se nadevame deka vo idnina, vo ramki-

te na na{ite mo`nosti, no vo sorabotka

i so ministerstvata, pravnite subjekti ,

donatorite i nelvladinite organizacii

}e se potrudime da gi re{ime prioritet-

nite ekol{ki problemi, a so toa i da

pridoneseme kon zna~itelno podobruva-

we na kvalitetot na `ivotna sredina vo

Op{tina Gazi Baba.
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Op{tina Gazi Baba,
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E
dna od najzna~ajnite odluki donese-

na od strana na Sovetot na Op{tina

Gazi Baba vo 2007 godina e Odluka-

ta za osnovawe Javno komunalno

pretprijatie na Op{tina Gazi Baba, za

ruralnoto podra~je na Op{tinata, veli

Nase Ralev, rakovoditel na Sektorot za

poddr{ka na gradona~alnikot i na Sove-

toto na op{tinata. 

Ova pretprijatie e ve}e osnovano i

naskoro }e otpo~ne so vr{eweto na os-

novnata dejnost, sobirawe, transporti-

rawe i deponirawe na komunalen cvrst

otpad. 

-Isto taka, so ogled deka ve}e e sklu-

~ena spogodba so Op{tinata Ilinden, se

o~ekuva na narednata sednica na Sove-

tot na Op{tinata da se donese i Odluka

za osnovawe na me|uop{tinsko javno

pretprijatie, koe }e vr{i obrabotka i

isporaka na voda za piewe vo odredeni

naseleni mesta na podra~jeto na dvete

op{tini, potencira Ralev.

Od drugite pozna~ajni akti, {to Op-

{tinata Gazi Baba gi donese godinava,

bi trebalo da se spomenat: Programata

za rabota na Sovetot na Op{tinata; Re-

{enijata za imenuvawe ~lenovi na Up-

ravniot odbor i na Nadzorniot odbor za

kontrola na materijalno finansiskoto

rabotewe na Javnoto komunalno pretpri-

jatie; Re{enijata za izbor na pretseda-

teli i ~lenovi na Komisiite na Sovetot

na Op{tinata; Re{enijata za izbor na

direktori na Osnovnite u~ili{ta na te-

ritorijata na Op{tinata; Odlukata za

utvrduvawe nadomestok na ~lenovite na

Sovetot; Odlukata za odobruvawe fi-

nansiski sredstva vo visina od

200.000,00 denari za izgradba na Manas-

tirot "Sveto Preobra`enie" vo Kru{evo,

~ija izgradba ja finansira{e ve}e po-

kojnata muzi~ka yvezda To{e Proeski.

Sektorot za poddr{ka na gradona~al-

nikot i na Sovetot na Op{tina Gazi Ba-

ba ima{e niza aktivnosti godinava.

Vredni za spomenuvawe se: dooformu-

vaweto na edno{alterskiot sistem, ak-

tivnostite okolu zbratimuvaweto na Op-

{tinata Gazi Baba so drugite op{tini,

nadvor od Republikata, naskoro zavr{e-

nite aktivnosti vo vrska so opremuva-

weto na {tandot na Op{tinata na Sae-

mot na op{tinite. Isto taka, so prigod-

na sve~enost be{e obele`ana 31 godi{-

ninata od osnovaweto na Op{tinata po

koj povod e izdadena i Monografija na

Op{tinata. 

Edna od novinite vo Op{tina Gazi Ba-

ba e edno{alterskiot sistem koj vedna{

ja poka`a svojata efikasnost. Vo ramki-

te na ovoj sistem, vospostavena e elek-

tronska arhiva koja treba da ovozmo`i

celosno avtomatiziran proces na elek-

tronsko ~uvawe i prebaruvawe na doku-

mentite, kako i elektronska distribuci-

ja na istite.

Dokumentite (barawa, molbi, `albi)

na gra|anite vo elektronska forma }e se

ispra}aat do soodvetniot Sektor odnos-

no do Kabinetot na gradona~alnikot (vo

zavisnost od toa koj treba da odgovori
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na istite), a potoa povtorno elektron-

ski }e se distribuiraat do {alterot od

kade se izvestuva korisnikot da dojde po

baraniot document, odnosno odgovorot

{to go baral.

-Vo momentot, komunikacijata so gra-

|anite e svedena samo na davawe infor-

macii i nivno upatuvawe do nadle`nite

po Sektori, bidej}i e potrebno da se

sprovedat u{te nekolku obuki za vklu-

~uvawe vo novite tehnolo{ki tekovi za

davawe kvalitetni i navremeni uslugi

preku procesot na edno{altersko rabo-

tewe, objasnuva Ralev.

Zna~ajno e da se istakne i se pogole-

mata aktivnost i sorabotka so Mesnite i

Urbanite zaednici na podra~jeto na Op-

{tinata, vo vrska so re{avaweto na

problemite so koi se soo~uvaat. Od niv

najzna~ajni se onie koi se povrzani so

izgradbata na infrastrukturata. Za taa

cel, vo Oddeleneieto za mesna samoup-

rava, vraboteni se i sedum referenti za

administrativno tehni~ki raboti, koi

treba da im dadat stru~na pomo{ na

pretsedatelite i Sovetite na Urbanite i

Mesnite zaednici.

Pravnata regulativa koja se odnesuva

pred se na lokalnata samouprava Ralev

smeta deka re~isi i e donesena.

-Drugo pra{awe e dali nekoi od zako-

nite kako {to se: Zakonot za Gradot

Skopje, Zakonot za teritorijalnata orga-

nizacija na lokalnata samouprava ili

Zakonot za finansirawe na edinicite

na lokalnata samouprava, treba da pre-

trpat izmeni. No, toa e ve}e druga tema

za diskusija. Za pozdravuvawe e donesu-

vaweto na Zakonot za izmenuvawe i do-

polnuvawe na Zakonot za donaciite na

imot, so koj se bri{e odredbata danok na

imot da ne se pola}a na delovnite zgra-

di i delovnite prostori koi slu`at za

vr{ewe na dejnosta na obvrznikot, so

{to }e se soberat pove}e sredstva vo bu-

xetot na Op{tinata, potencira Ralev. 

Toj smeta deka na gradona~alnikot, (a

so toa i na op{tinskata administracija)

mu se nametnati i ingerencii koi proiz-

leguvaat i od drugi zakoni kako {to se:

Zakonot za upravuvawe so otpadot, Zako-

not za osnovnoto obrazovanie, Zakonot

za javnite pretprijatija, Zakonot za

sportot, propisite vo vrska so za{tita-

ta na `ivotnata sredina i drugi.

-Ingerenciite o~ekuvam i ponatamu da

se zgolemuvaat osobeno so vleguvaweto

na Op{tinata vo vtorata faza na fis-

kalnata decentralizacija, veli Ralev.

Koga e vo pra{awe pru`eweto pomo{

na gra|anite, Op{tinata Gazi Baba e

kompletno transparentna.

-Golem broj gra|ani li~no se obra}aat

do mene kako rakovoditel na Sektorot

ili do moite sorabotnici vo vrska so

davawe pravni soveti, istakna Ralev. 

Op{tinata kompletno gi zapoznava

gra|anite so pravnata regulativa preku

izdavaweto sopstven "Slu`ben glasnik",

vo koj se objavuvaat site Odluki i Zak-

lu~oci doneseni od Sovetot na Op{tina-

ta.

-So donesuvaweto na Zakonot za slobo-

den pristap do informacii od javen ka-

rakter, gra|anite se po~esto dostavuvaat

barawa za vr{ewe uvid vo aktite na Op-

{tinata za dobivawe podatoci koi gi

interesiraat i se od javen karakter, ob-

jasnuva Ralev.

Od sevo ova mo`e da se zaklu~i deka

Sektorot za poddr{ka na Gradona~alni-

kot i Sovetot so brojot na vrabotenite

so koi raspolaga gi izvr{uva{e dovere-

nite raboti i aktivnosti. 

-Ostanaa i nekoi zapo~nati, a nezavr-

{eni raboti koi }e mora da gi zavr{ime

narednata godina. Toa se: sreduvawe na

arhivskata gra|a i obezbeduvawe doku-

mentacija za sopstvenosta na Op{tina-

ta.

Vo idnina, }e se zalagame za postru~-

no i poefikasno izvr{uvawe na rabot-

nite obvrski vo interes na gra|anite,

zaklu~i Ralev.
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Kako Pretsedatel na Urbana Zaed-

nica ]eramidnica, ka`ete mi kako 

funkcionira Sovetot na UZ?

- Site devet ~lena vo Sovetot na Urba-

nata zaednica, aktivno rabotime vo te-

kota na celata godina. Vo zavisnost od

potrebite se sobirame do deset pati go-

di{no, ja pravime godi{nata programa

za realizacija na problemite, i vo sora-

botka so Op{tinata vo zavisnost od nej-

zinite mo`nosti rabotime na nejzina re-

alizacija.

Kako se realiziraat programskite

aktivnosti na UZ?

- Godi{nite programi se predavaat vo

Op{tinata, ~lenovite na op{tinskiot

sovet gi razgleduvaat istite. Vo zavis-

nost od utvrdenite prioriteti se re{a-

vaat problemite. 

Kakva e denes ]eramidnica? [to i

fali na naselbata?

]eramidnica dolgi godini nanazad ne-

mala nikakvi tretmani od Gradot za re-

{avawe na osnovnite problemi na nase-

lenieto. Pogolemiot del od individual-

nite semejni objekti se divogradbi i se-

koj gi re{aval problemite individuval-

no, {to dovede do ote`nato funkcioni-

rawe na naselbata.So donesuvawe na Ur-

banisti~kiot plan za ]eramidnica i re-

alizacija na istiot postaveni se osno-

vite i pravecot na natamo{niot razvoj

na ]eramidnica. Noviot plan ovozmo`u-

va legalizacija i regulirawe na prav-

niot status na objektite vo ]eramidni-

ca, a voedno pretstavuva dobra mo`nost

za investirawe vo izgradba na stanbeni,

delovni objekti i sli~no.

Kakva e sorabotkata so Javnite

pretprijatija, so Op{tina Gazi Baba

i gradona~alnikot Koce Trajanov-

ski?

- Sorabotkata so Javnite pretprijatija

i so Op{tinata e na visoko nivo, odli~-

no sorabotuvame dosega, se nadevam i vo

Keramidnica Keramidnica 

I N T E R V J U  S O
SA[O MITEVSKI
PRETSEDATEL NA URBANA
ZAEDNICA ]ERAMIDNICA

SO REALIZACIJATA SO REALIZACIJATA 

Apelirame do zainteresiranite
investitori da ja posetat
naselbata da go razgledaat
Detalniot urbanisti~ki plan i
da odberat lokacii za
investirawe vo Keramidnica
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idnina. I gradona~alnikot Koce Traja-

novski vo sekoe vreme spremen da ne

primi i da odgovari na na{ite barawa.

Koi se idnite planovi i aktivnos-

ti na Urbanata zaednica?

- Site planoovi i aktivnosti se svedu-

vaat na zabrzano realizirawe na Urba-

nisti~kiot plan za ]eramidnica. Kako

{to rekov vo momentot naselbata e lo{o

organizirana kako rezultat na dolgogo-

di{nata negri`a na nadle`nite organi

so mnogi divogradbi i nedostatok na os-

novni sodr`ini i so aktuelnata Lokalna

samouprava idni planovi gi gledame

tokmu vo realizacija na Detalniot urba-

nisti~ki plan. So nego kone~no naselba-

ta }e zali~i na urbana naselba.

Va{ata vizija, kako ja gledate ]e-

ramidnica vo periodot {to doa|a?

- Keramidnica ja gledam kako mesto so

mnogu podobri uslovi za `iveewe. Gole-

mi investicii, legalizacija na gradbi-

te. Apelirame do zainteresiranite in-

vestitori da ja posetat naselbata da go

razgledaat Detalniot urbanisti~ki plan

i da odberat lokacii za investirawe vo

Keramidnica. Po primerot na FON, naj-

avata za delovniot objekt na Era Siti na

Sajmi{te, treba da se vodat site idni

vlo`uva~i vo Gazi Baba.

 kone~no }e dobie urban likkone~no }e dobie urban lik
 NA DETALNIOT URBANISTI^KI PLAN NA DETALNIOT URBANISTI^KI PLAN



K
ako e Trubarevo denes, kako pret-

sedatel na Mesnata zaednica,

{to prvo bi izmenile vo seloto?

Za razlika od nekoi drugi naselbi

koi se nao|aat vo isto~niot del na Op-

{tina Gazi Baba "Trubarevo" e relativ-

no nova naselba {to ekspanzija i pro-

{iruvawe do`ivuva vo 70-tite godini

od minatiot vek. Od ovoj period do de-

nes se izgradeni pove}e od 800 indivi-

dualni `iveali{ta, no i nekolku gole-

mi proizvodstveni kapaciteti kako na

primer Mesnata industrija "Mega" i

drugo. No kako {to naj~esto biva, rastot

na naselenite mesta vo periferijata na

Gradot ne zna~i i podobruvawe na uslo-

vite za `ivot na negovite `iteli. De-

nes, naselbata se soo~uva so nekolku

krupni problemi, kako {to se: neasfal-

tirani ulici, nemawe odvodna kanali-

zacija, problemi so otstranuvawe na

cvrstiot komunalen otpad, za koi M.Z.

bi sakala da se iznajde nekoe re{enie.

Kakva e sostojbata so patnata

struktura, ima li Trubarevo, prob-

lem so soobra}ajnoto povrzuvawe so

centralnoto gradsko podra~je?

Kako {to ve}e ka`av lokalnite ulici

se delumno asfaltirani i toa vo pos-

lednite nekolku godini, me|utoa ima

mnogu lokalni ulici koi se vo o~ajna

sostojba. Za razlika od niv soobra}aj-

noto povrzuvawe so gradskoto podra~je

e izvonredno bidej}i niz Trubarevo po-

minuva magistralniot pat M-103 odnos-

no stariot Avtopat Skopje-Veles koj se-

ga za sega e vo odli~na sostojba. No os-

ven ovaa dobra strana ovoj pat na Tru-

barevo mu predizvikuva ogromni prob-

lemi. Patot e pravoliniski vo dol`ina

od okolu 2200 metri, nama  trotoar ni

prepreki, {irok e okolu sedum metri i
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Patot R-103 e crna to~ka za

GORAN DIMITRIEVSKI, 
PRETSEDATEL NA MESNA ZAEDNICA TRUBAREVO

Sorabotkata so gradona~alniot Koce
Trajanovski e odli~na, a potvrda za toa e
faktot {to najgolemiot broj od asfaltiranite
ulici vo poslednite 20 godini se vo negoviot
mandat, toa zna~i deka vo poslednite 20
godini nieden gradona~alnik ne najde sila da
asfaltira nitu edna ulica vo Trubarevo,
poradi {to `itelite samoi so svoi pari
asfaltiraa mnogu ulici



pretstavuva "Pista" za brzite motorni

vozila, poradi {to samo godinava ima

desetina te{ki soobra}ajni nesre}i,

~etiri `rtvi od pe{acite `iteli na

Trubarevo, desetina trajni invalidi

isto taka `iteli na Trubarevo, situa-

cija {to gi primoruva roditelite na

sekoj den da gi nosat i zemat svoite

deca na u~ili{te 

Na {to naj~esto se `alat `itelite

od seloto? Pristigaat li nivnite

poplaki do Mesnata zaednica?

Mesnata zaednica prima postojano

poplaki od `itelite na naselbata. Naj-

~esto se `alat na divite deponii, na ne-

maweto odvodna kanalizacija, neasfal-

tirani ulici, nesoodvetno postavena

avtobuska stanica i eden od najgolemite

momentalni problemi, a toa e nemaweto

trotoar na magistralniot pat M-103 koj

pretstavuva ogromna zakana za `ivotot

na site `iteli na Trubarevo.

Kakva e Va{ata sorabotka so Gra-

dona~alnikot Koce Trajanovski?

Kako Mesna zaednica mo`e da ka`eme

deka sorabotkata so G-not Koce Traja-

novski e odli~na. Kako potvrda za toa e

faktot {to najgolemiot broj od asfal-

tiranite ulici vo poslednite 20

godini se vo mandatot na G-dinot

Trajanovski, odnosno toa zna~i deka vo

poslednite 20 godini nieden Gradona-

~alnik ne najde sila da asfaltira nitu

edna ulica vo Trubarevo, poradi {to

`itelite od mnogu ulici samite si gi

asfaltiraa so sopstveni sredstva. Ovaa

prilika ja koristime javno da mu se

zablagodarime za negoviot nesebi~en

anga`man vo podobruvaweto na uslovi-

te za `ivot na `itelite na Trubarevo.

Go ima li Mesnata zaednica klu~ot

ili idejata za re{avawe na proble-

mite vo Trubarevo? Idni planovi,

aktivnosti...

Mesnata zaednica ima mnogu idei za

re{avawe na problemite na na{ite `i-

teli, i vo sorabotka so Op{tinata se

trudime da gi re{ime, no se razbira toa

zavisi od finansiskite sredstva koi za

`al se sekoga{ malku. Me|utoa se na se

nie vo Mesnata zaednica Trubarevo sme

optimisti deka sepak }e uspeeme da gi

podobrime uslovite za `ivot na na{ite

`iteli, i da im ovozmo`ime podobra id-

nina na na{ite pomladi generacii.
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naselbata

Stariot Avtopat Skopje-Veles pretstavuva problem
za Trubarevo i negovite `iteli. Patot e
pravoliniski vo dol`ina od okolu 2200 metri, a
nama  trotoar ni prepreki, {irok e sedum metri i
e "Pista" za brzite motorni vozila. Samo godinava
ima desetina te{ki soobra}ajni nesre}i, ~etiri
`rtvi od pe{acite `iteli na Trubarevo, desetina
trajni invalidi isto taka `iteli na Trubarevo,
situacija {to gi primoruva roditelite sekoj den da
gi nosat i zemaat svoite deca od u~ili{te
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K
olku ste zadovolni od rabotewe-

to na Sovetot na Op{tina Gazi

Baba?

Ne sum pristrasen, no mora da prizna-

am deka retko koj Sovet vo zemjava, rabo-

ti i funkcionira kako Sovetot na Gazi

Baba. Site sovetnici od razli~ni poli-

ti~ki partii sme zdru`eni i rabotime

vo interes na site gra|ani na Gazi Baba.

Prvo sme kolegi, a vtoro golemi prijate-

li. Tri godini odli~no sorabotuvame i

donesuvame odluki zna~ajni za razvojot

na Op{tinata i kvalitetno `iveewe.

Kakva e va{ata sorabotka so `ite-

lite na Gazi Baba, na {to najmnogu

vi se `alat i za {to naj~esto baraat

pomo{ od Sovetot?

Sovetot e izbran od gra|anite i rabo-

time vo niven interes. Sekoga{ se tru-

dime kolku {to mo`eme da odgovorime

na nivnite barawa. Najgolem problem

spored niv e bezbednosta na teritorija

na Op{tinata. Pristigaat `albi za ne-

zadovolstvo od raboteweto na Javnite

pretprijatija. @itelite sakaat ~ista

op{tina i naj~esto pritiskaat do Sove-

tot za re{avawe na komunalnite prob-

lemi. No za ne e vinoven Sovetot na Op-

{tinata, tuku samite pretprijatija, se-

pak nie kolku mo`eme insistirame do

pretprijatijata, za po~ista Gazi Baba.

Tuka e i prolemot so ku~iwata skitni-

ci, koi za `al gi ima vo golem broj po

ulicite vo Gazi Baba. Ima i barawa za

ureduvawe na parkovite, ulicite. A nie

sekako se trudime da izlezeme vo pres-

ret na nivnite barawa.

[to vie bi izmenile vo Op{tina-

ta? Koj e prioritetot na Gazi Baba?

Za mene prioritet e mladinata vo Ga-

zi Baba. Da ima mnogu pove|e objekti za

sobirawe na mladite, izgradba na novi

sportski sali, kulturni domovi, detski

igrali{ta, krim pateki. Zna~i objekti

koi |e gi aktiviraat mladite vo ubavi

ne{ta. Da se napravi se za podobruvawe

na kulturniot zabaven `ivot. Jas kako

sovetnik bi napravil se za mladinata.

Kolku vie kako sovetnik ste aktiv-

ni na sednicite? Dali ste vklu~en

vo nekoja od komisiite?

Vklu~en sum vo ~etiri komisii, za ur-

banizam, za ugostitelstvo i turizam, vo

komisijata za lokalna samouprava, a

pretsedatel sum na Komisijata za op-

{testveni dejnosi. Rabotam i se gri`am

za re{avawe na problemite vo {kolite

i gradinkite na teritorija na Gazi Baba.

Kako sovetnik dosega ne sum otsustvuval

nitu na edna sednica, nitu pak na komi-

sija. Najredoven sum i se trudam sekoga{

da rabotam za dobroto na gra|anite

Sekoj bi posakal da `i

RATKO ILIEVSKI, 
SOVETNIK VO 
OP[TINA GAZI BABA

OP[TINATA IMA INDICII ZA BRZ RAZVOJ
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vee vo Gazi Baba
^lenovi na Sovetot na op{tina Gazi Baba

Kire Buzliev (LP)

pretsedatel na Sovetot

Ratko Ilievski (VMRO-DPMNE)

Boris Josifovski (VMRO-DPMNE)

Marjan Krstevski (VMRO-DPMNE)

Elizabeta Spasovska (VMRO-DPMNE)

Toni Trajkovski (VMRO-DPMNE)

Vuka{in Stojanov (LP)

Anica Pupinoska (SPM)

Dejan Naumovski (DS)

Blagoj~e Trpkovski (nezavisen)

Slobodan Lakovski (TMRO)

Eqfet Ismaili (DPA)

Hajredin Sulis (PDP)

Hamzi Iseni (NDP)

@ivko Zafirovski (VMRO-NP)

Zoran Jovevski (VMRO-NP)

Sowa Karanxuloska (nezavisen - poddr`ana od VMRO-NP)

Zoran Kocevski (VMRO-NP)

Kiril Psaltirov (VMRO-MAK)

Jasminka Georgieva (SDSM)

Radmila Kirkovska (SDSM)

Goran~o Paunov (SDSM)

Miodrag Stanojevi} (NSDP)

Orde Stefkov (SDSM)

Zoran Stojanov (LDP)

Erhan Ali (NA)

Xemail Hamiti (NA)

Zadovolni li ste od dosega{nata

sorabotka so gradona~alnikot Koce

Trajanovski?

Na{ata sobabotka e na mnogu visoko

nivo. Kaj nego sekoga{ vratite se {irum

otvoreni. Gradona~alnikot Trajanovski

sekoga{ e spremen za sorabotka, kako so

nas sovetnicite, taka i so gra|anite na

Gazi Baba. Vo sekoe vreme dobivame pri-

em kaj nego i razgovarame za najgorlivi-

te problemi i re{avawe na istite.

I za kraj, va{ata vizija, kako ja

gledate Gazi Baba vo idnina?

Spored mestopol`bata na Op{tinata,

Gazi Baba ja gledam kako najprerspek-

tivna Op{tina. Sekoj ~ovek da posaka

da `ivee vo Op{tinata. Za nekolku go-

dini gledam investiciski bum. Tuka e

izgradbata na novata naselba Hipodrom

2. Razvivawe na selski turizam, Gazi

Baba ima prekrasni sela. Za{tita na

park {umata Gazi Baba koja e mnogu zna-

~aen beleg za Op{tinata. Opremuvawe

na Kejot na Vardar, so krim pateki i ig-

rali{ta. Za seto ova ima mo`nosti i po-

leka no sigurno vo veruvam deka vo id-

nina seto toa }e bide napraveno.
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Kolku i koi Detalni urbanisti~ki

planovi donese godinava Sovetot na

op{tinata?

Sovetot na Op{tina Gazi Baba vo tekot

na ovaa godina donese vkupno {est de-

talni urbanisti~ki planovi i toa: "Top-

lifikacija" ( Energana), Alkaliod - in-

dustriska zona (Maxari) Skopski Saem

(Era Velewe), Finska - (goren del) na-

selba. ^ento,Tehnometal - do pazarot na

golemo "Maxari" - lokalitet "SG".

[to zna~i nivnoto donesuvawe za

op{tinata i za gra|anite?

Site detalni urbanisti~ki planovi

doneseni godinava se od golemo zna~ewe

za ekonomskiot razvoj na Op{tina Gazi

Baba, analogno na toa i za razvojot na

samite pretprijatija. Gra|anite, pak }e

dobijat potencijalna mo`nost za novi

vrabotuvawa koi {to, isto taka proizle-

guvaat od izgradbata na novoproektira-

nite objekti.

Koi od niv bi gi izvoile kako po-

sebno zna~ajni?

Od posebno zna~ewe e DUP-ot "Topli-

fikacija" ( Energana), koja }e bide lo-

cirana vo naselbata Keramidnica i is-

tata }e bide od republi~ko zna~ewe. Ob-

jektot po zna~ewe e od prva kategorija,

}e proizveduva elektri~na i toplinska

energija, a kako energens }e koristi gas

(plin).

Vtor po zna~ewe e izmenata i dopol-

DUP-ovite-ekonomski bum za op{tinata  

RAZGOVOR SO 
MIROSLAV MARKOVSKI 
RAKOVODITEL NA 
ODDELENIETO ZA URBANIZAM
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nata na DUP-ot "Skopski Saem" (Era Ve-

lewe). Vo tek e postapka za dobivawe na

grade`no-tehni~ka dokumentacija za

eden od potencijalnite i novoproekti-

rani objekti so pribli`na povr{ina od

35.000 m
2

.

Za potrebite na farmacevtskata in-

dustrija AD "Alkaloid", napravena e iz-

mena i dopolnuvawe na DUP-ot i vrz os-

nova na istite }e se baraat novi stra-

te{ki partneri. Vo urbaniot opfat raz-

raboteni se novi urbanisti~ki parceli

za postoe~kite kapaciteti: AD "Tek-

stil", "Lek"- Qubqana, "Elektroele-

ment", "Elektrometal" itn.

Op{tinata Gazi Baba nema{e ne-

koi posebni problemi so urbanata

mafija i bezzakonieto vo oblasta na

urbanizmot. Kolku divogradbi se re-

gistrirani na nejzinoto podra~je?

[to op{tinata prevzema nivniot

broj da se svede na minimum, so og-

led na toa deka taa sega gi ima site

ingerenciite od oblasta na urbaniz-

mot?

Bespravni gradbi na teritorijata na

Op{tina Gazi Baba egzistiraat mnogu go-

dini nanazad. Problemot so niv e kom-

pleksen i treba da se nabquduva od po-

ve}e aspekti: politi~ki, socijalni, ur-

banisti~ki itn. Za da se svede na mini-

mum nivniot broj, Op{tinata se trudi

najprvin da izraboti detalni urbanis-

ti~ki planovi so koi }e se pokrie cela-

ta teritorija na Op{tina Gazi Baba.

Preku javni kampawi se vr{i izvestuva-

we do gra|anite kako apel za legaliza-

cija na objektite. Za onie bespravni ob-

jekti koi ne se vklopuvaat vo DUP-ovite

izdadeni se re{enija za urivawe i isto-

to se realizira etapno.

[to stanuva so divo izgrdenite

objekti vo delot na za{titenata zo-

na na park- {umata "Gazi Baba". ]e

prevzema li op{tinata ne{to okolu

toa, bidejki lu|eto od okolinata bea

revoltirani, zo{to na toj na~in se

uni{tuva zeleniloto i samata za{-

titena zona?

Vo Generalniot plan na Grad Skopje

donesen vo juni 2002 godina na mestoto

kade {to se bespravnite gradbi vo park-

{umata "Gazi Baba" e predvidena zona na

domuvawe, no DUP-ot na prethodnata

gradona~alni~ka garnitura ne se usvo-

il.

Stavot na skopskiot gradona~alnik i

rakovodstvoto na Op{tina Gazi Baba e

sprotiven na sega{niot GUP, odnosno zo-

nata za domuvawe da se vrati vo zona

park-{uma kako {to bilo do 1998 godi-

na.

[to ke se prevzema vo 2008 godi-

na, a {to bi bilo od posebno zna~e-

we za urbaniziraweto na op{tinata

i koi urbanisti~ki planovi {to ne

se doneseni godinava }e se donesat

vo narednata? 

Vo narednata 2008 godina }e se done-

sat slednive novi DUP-ovi {to }e go

pottiknat razvojot na op{tinata: DUP

Hipodrom -nova naselba, DUP Sportsko

rekreativen centar "@elezara",DUP

"Studentski centar i Veterina", DUP

"Klanica", DUP "Avtokomanda", DUP "En-

gro Tu{", DUP "Pivara", izmena i dopol-

nuvawe na DUP "Tehnometal" i DUP

sportski centar "Hipodrom" - kowi~ki

sport.

O~ekuvame doma{ni i stranski inves-

titori da vlo`at zna~ajni sredstva vo

novoproektitanite objekti od navedeni-

te DUP-ovi. Postoi golem inters od me-

{oviti pretprijatija koi gi prou~uvaat

podatocite za sopstvenosta na zemji{te-

to na koe treba da se gradi. Rakovodstvo-

to na op{tinata sekoga{ izleguva vo

presret na investitorite.

i potencijalna mo`nost za vrabotuvawe

Postoi golem 
interes od me{oviti
pretprijatija koi gi
prou~uvaat podatocite za
sopstvenosta na zemji{teto
na koe treba da se gradi.
Rakovodstvoto na
op{tinata sekoga{
izleguva vo presret na
investitorite
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GLAVEN I ODGOVOREN UREDNIK:

EMILIJA KIPROVSKA

ZAMENIK GLAVEN I ODGOVOREN UREDNIK:

NEDEL~O KRSTEVSKI

KOMPJUTERSKA OBRABOTKA I DIZAJN:

DEJAN STOJANOV

PE~ATI:

EVROPA 92

TEL:

02/3 22 66 55

3 23 89 66

Servisni informacii: Kontakti so op{tina Gazi Baba

Poliklinika - ^ento 2 522 352

Zdravstvena stanica - @elezara 3 287 692; 3 278 758

Zdravstvena stanica - Avtokomanda 3 173 563

Zdravstvena stanica - s.Cre{evo 2 575 358

Zdravstvena stanica - s.Bula~ani 2 575 956

Zdravstvena stanica - Kolonija Idrizovo 2 546 463

Ginekologija i aku{erstvo REMEDIKA 2 603 100

Doma{na poseta i patrona`a - Gazi Baba 2 622 331

Veterinarna bolnica 3 120 394

Policiska stanica - Gazi Baba 3 223 490

Po`arna 193

Regionalen centar za upravuvawe so krizi-Gazi Baba 3 240 000

Prijava na PTT defekti - ^ento 9777

prigradski 9779

Detsko SOS selo 2 520 424

Hotel Kontinental 3 116 599

Adresa:

Bul. "Aleksandar Makedonski" bb, Skopje

Telefoni:

Gradona~alnik 02/ 3 22 66 55

Pretsedatel na Sovet 02/ 3 22 56 55

Sektor za poddr{ka na Gradona~alnikot 

i Sovetot na op{tinata 02/ 3 22 59 32

Sektor za finansii i buxet, lokalen ekonomski razvoj, 

javni nabavki i razvoj na informaciski sistem 02/ 3 22 56 55 

Sektor za urbanizam, prostorno planirawe i za{tita na `ivotnata sredina,

komunalni dejnosti i ureduvawe na grade`no zemji{te 02/ 3 23 95 34

Sektor za inspekciski raboti - inspektorat 02/ 3 22 28 76 

Faks 02/ 3 21 51 12

e-mail contact@gazibaba.gov.mk; kabinet@gazibaba.gov.mk

Internet adresa www.gazibaba.gov.mk

Cela stranica 200 evra

Polovina stranica 125 evra

Tretina stranica 90 evra

^etvrtina stranica 70 evra

Osmina stranica 40 evra

Logo na naslovna stranica 500 evra

Posledna stranica 400 evra

Eden sm
2

1 evra

Insertirawe flaer 1.000 evra

(Cenite se bez vklu~en DDV)

Vesnikot OGB se pe~ati na 32 kolorni stranici so format A4.

Izleguva edna{ na tri meseci vo tira` od 20.000 primeroci.

Reklamite se dostavuvaat vo TIFF format i rezolucija od 300 dpi. Za

iznajmuvawe reklamen prostor odnapred za nekolku broevi sleduva

popust. (Za 6 meseci 15% i za 12 meseci 20%)

CENOVNIK ZA REKLAMEN PROSTOR

Pa

Po~ituvani `iteli na Op{tina Gazi Baba,
Nova Godina e praznik na dobro raspolo`enie,
najubavi `elbi i ~estitki, dru`ewa, veselbi i

zdravici.  Vi ja ~estitam novata 2008-ma i 
bo`i}nite praznici, so iskreni `elbi 

za veseli, sre}ni i prosperitetni 365 dena. 
Koce Trajanovski
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